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Proletari din toate tarile uniti-văAGRICULTURA
NOUA.

Organ al Ministerului Agriculturii și al Comitetului Central 
al Uniunii Sindicatelor din întreprinderile și instituțiile agricole

Primele reparații

Au terminat plantatul 
pomilorMobilizați de deputății sfatului popular, sub îndrumarea comitetului comunal de partid, sute de țărani muncitori din comuna Boișoara, raionul Rm. Vîlcea, au participat zilnic la executarea lucrărilor necesare a- menajării terenurilor pentru plantarea cu pomi fructiferi. Echipele de tehnicieni și elevi ai școlii pomicole din localitate, conduse de inginerul Gri- gorescu Adam, au executat picheta- tul pe suprafața de 165 ha, dintre care 70 de hectare pe terenul G.A.C. „Steagul roșu", și 95 hectare pe cel al întovărășirilor „1 Mai" și „Al IlI-lea Congres al P.M.R.". Vîrstnicii, femeile și tineretul, au săpat măr de 22.000 de gropi, ționat tutorii necesari și tot atîția pomi fructiferi specii: meri, pruni șiToate aceste lucrări auprin muncă voluntară, realizîndu-se economii de circa 110.000 lei. In a- ceastă acțiune s-au evidențiat în mod cu totul Dumitru, dosu D., colae.

La S.M.T. Cocioc, regiunea București, au fost introduse în atelierul mecanic primele tractoare ce au nevoie de reparații generale. In fotografie : echipa condusă de tov. Ion Simionescu la lucru.Foto : MIRCEA LASTNIC

ARATURI ADÎNCI
pe toate suprafețele planificateîn întreaga țară vremea s-a menținut în general favorabilă executării arăturilor adînci pentru însă- mînțările de primăvară .Organizîndu-se mai bine munca și folosindu se mai din plin tractoarele și atelajele, în regiunile Suceava, Galați, Craiova și Bacău această lucrare s-a executat pe suprafețe mai mari, (de exemplu, în regiunea Suceava s-au sută, iovaîn nute . _______ _ _ ____zătoare posibilităților existente. în săptămina ce a trecut, s-au efectuat arături adînci pe numai 250.000 hectare realizîndu-se 76’/«din plan. în regiunile Iași, Baia Mare, PIoești, București și Timișoara ritmul de lucru a continuat să fie slab.Principala cauză constă în faptul că tractoarele din S.M.T.-uri și gospodării de stat nu sint folosite cu întreaga lor capacitate de lucru. Analizînd de exemplu, modul cum S.M.T.-urile îșl îndeplinesc prevederile din contractele încheiate cu unitățile deservite, în ce privește executarea arăturilor adînci, se poate constata că în regiunea Hunedoara ele au realizat planul respectiv numai în procent de 34 la sută, în regiunea Iași abia 52 la sută, în regiunea Timișoara 53 la sută, în regiunea Cluj 61 la sută etc.în regiunea PIoești au mai rămas

arăturile adinei realizat In procent de 97 la iar în regiunile Galați și Crăcite 94 la sută).general însă, realizările obți- sînt departe de a fi corespun-

ÎN FR UN TE

u'n nu- confec- plantat diferiteau au decireși.fost făcute
deosebit comuniștii Nasture Popa I. Ion, Baciu Gh., Bra- Chițoiu Nic. și Popelca Ni-VICTOR PETRESCUcorespondent

S.M.T.-ul din Florești, regiunea Galați, se apropie cu pași repezi de in. deplinirea planului din campania de toamnă. Pină la 1 decembrie, realizările reprezentau aproape 97 la sută din sarcina de plan. Faptul că tractoarele sint în prezent libere de alte sarcini în cîmp a creat posibilitatea ca arăturile adinei să fie executate într-un ritm susținut. In toate unitățile pe care le deservește stațiunea - peste 60 de gospodării agricole colective și 90 de întovărășiri, - suprafețele ce trebuie arate în vederea însămînțărilor din primăvara viitoare sînt cu mult mai mari decît în anii din urmă. Aceasta datorită pe deoparte, creșterii suprafețelor de teren în unitățile agricole prin înscrierea de noi membri, iar, pe de altă parte, creșterii Interesului a- cestor unități față de executarea unei asemenea lucrări agrotehnice importante pentru sporirea producției a- gricole cum este arătura adîncă.Printr-o bună organizare a muncii, mecanizatorii stațiunii au izbutit să folosească cu bune rezultate fiecare oră și zi bună de muncă. Numai in ultima
In gospodăriile colective din raionul Fetești

Să fie urgentat transportul 
gunoiului de grajdanilor trecuți a arătat factorii principali care ridicarea producției laExperiența că unul din contribuie la ha. este și folosirea chibzuită a gunoiului de grajd. Astfel membrii gospodăriei agricole colective din^ comuna Jegălia, aplicînd pe lingă celelalte reguli agrotehnice și gunoi de grajd o toamnă măvară, cesta o porumb orez la Coltă de orez din raion.Producții mari au realizat, datorita în mare măsură întrebuințării pe scară largă a gunoiului de grajd, și gos-, podăriile colective: „7 Noiembrie" din Cocargeaua (4.000 kg. porumb știuleți la ha.), din Săveni, din Fetești și altele. Sînt însă unele gospodării colective, printre care și cele din Giurgeni și Maltezi, care au realizat anul acesta numaj 1.250 și respectiv 1.500 kg. porumb boabe la ha. Producțiile slabe de porumb do- bîndite se datorează și faptului că în toamna anului trecut membrii acestor gospodării au transportat și folosit cantități mici de gunoi și acestea mai ales la grădinile de legume.Pentru toamna anului I960

"dată cu arăturile adinei de pentru însămințările de pri- au reușit să obțină anul a- producție medie de 5.000 kg. știuleți la ha. și 3.740 kg. ha., adică cea mai mare re-

la

_______ ________ s-a stabilit ca gospodăriile agricole colective din raionul Fetești să transporte și să încorporeze în sol 40.000 tone de gunoi de grajd, cantitate care a fost repartizată pe fiecare gospodărie, în funcție de condițiile și posibilitățile fiecăreia. In ședințele organizate cu președinții de gospodării colective, cu inginerii și tehnicienii agronomi, au fost indicate măsurile ce trebuie luate pentru realizarea planului de transportare și încorporare a gunoiului de grajd.Sînt gospodării agricole colective unde consiliile de conducere, împreună cu cadrele tehnice, s-au preocupat temeinic de problema folosirii în cit mai mare măsură a îngrășămintelor naturale, obținînd rezultate bune în această privință. Astfel gospodăria agricolă colectivă Jegălia (președinte Tudor Ion și ing. agr. Petreanu C-tin) a transportat pînă acum cîteva zile

la cîmp 2.600 tone de gunoi. Rezultate bune au fost obținute și la gospodăria agricolă colectivă Oltina unde tehnicianul agronom Vasile Zainea a organizat împreună cu consiliul de conducere echipe de colectiviști care transportă gunoiul, la gospodăriile colective: „7 Noiembrie" din Cocargea- ua, din Săveni și altele.Pe întreg raionul însă acțiunea de transportare a gunoiului se desfășoară nesatisfăcător, cu toate că executarea ogoarelor de toamnă este pe terminate. Pînă la data de 26. XI. 1960 bunăoară, au fost cărate la cîmp 8.340 tone, ceea ce reprezintă numai cca 20 la sută din plan. Se constată că tocmai acele gospodării agricole colective care au obținut producții slabe anul acesta nu se preocupă de transportarea cît mai mareCum poate de conducere colective din anul acesta cu aproape 1.000 kg. po- rumb mai puțin decît gospodăriile colective din jur, faptul că pînă în prezent nu s-a transportat la cîmp nici o tonă de gunoi?Intr-o situație asemănătoare se găsesc și gospodăriile agricole colective din Piua Petri, „Kirov" din comuna Țăndărei (președinte Constanda Alex. și ing. agr. Tătaru Rarița), din Bordușani și altele.Ținîndu-se seama că recoltatul culturilor de toamnă cît și celelalte munci din această perioadă s-au terminat, este necesar ca organele agricole de la raion, comune și din gospodăriile colective să ia măsuri pentru urgentarea transportului gunoiului de grajd la cîmp. In acest scop trebuie formate echipe în fiecare gospodărie, alcătuite în special din tineret, care să efectueze această lucrare, astfel îneît în cel mai scurt timp planul să fie realizat. O atenție deosebită trebuie dată fertilizării fostelor orezării și a terenurilor destinate culturilor tehnice.

decadă încheiată la 1 decembrie, ei au realizat 2.047 hantri arături adinei, lată de ce tovarășii Mihai Dumitru, directorul stațiunii și Nicolae Balosin, inginerul șef, au motive să se bucure. Timpul se menține frumos, pămintul zvintat- In timele suprafețe de teren contractate cu gospodăriile colective - spune directorul.Spusele lui sint completate „la concret" de inginerul șef care deține ultimele vești aflate de la brigăzi chior în cursul zilei.- Rezultate deosebit de bune la a- rături adinei au înregistrat în ultima decadă brigăzile a 3-a care ară la gospodăria colectivă din Vînători, a 2.a, ale cărei tractoare lucrează la colectiva din Suraia, a 14-a și a 5-a.O luptă strinsă pentru ciștigarea întrecerii socialiste se dă între brigăzile a 2-a și a 3-a. Deocamdată în frunte se află brigada a 2-a condusă de comunistul Marin Frăsin. Deși fiecărei brigăzi i-au mai rămas de realizat puțini hantri, nu se știe totuși dacă brigada a 2-a va reuși să-și mențină în- tîietatea. Din urmă „trage tare" brigada a 3-a condusă șl ea de un membru de partid - tovarășul Damian Vlase.De la cei doi tovarăși am mai aflat ți alte cîteva nume care întregesc lista lucrătorilor fruntași ai S.M.T.-ului din Florești, considerată pe drept cuvînt ca una din unitățile fruntașe din agricultura regiunii Galați: Gătej Gheor- ghe, care lucrează în contul anului 1962, Mihăilă Gheorghe, Abeaboeru Dragomir, Lemnaru Nicolae.M. IORDACHE

e numai bun de lucru.3-4 zile terminăm de arat ul-

de executat arături adînci Pe 92.745 ha .,în regiunea București pe 240.958 ha., în regiunea Oradea pe 75.118 ha. în astfel de regiuni cu mari suprafețe agricole, anul acesta, unitățile agricole de stat au fost înzestrate cu un mare număr de tractoare noi. Dacă lucrul cu aceste tractoare ar fi organizat astfel ca un cît mai mare număr dintre ele să are în două schimburi și dacă s-ar folosi pe scară largă șl atelajele ,este sigur că ritmul arăturilor adînci ar crește cu un însemnat procent, ele ar putea fi terminate în scurtă vreme.Trebuie subliniat totodată că nu în toate gospodăriile agricole de stat se acordă atenția cuvenită acestei importante lucrări, menită a pune bază trainică recoltelor de porumb, floarea-soarelui, sfeclă de zahăr etc., din anul viitor. Dacă în unitățile respective din Regiunea Autonomă Maghiară planul arăturilor adînci a fost realizat iar în cele din regiunea Craiova este pe terminate, nu același lucru se poate spune despre gospodăriile de stat din regiunile Baia Mare, Oradea și Cluj, unde realizările sînt cuprinse în procente de abia 40-43 la sută.Organele agricole de Ia regiuni, raioane șî comune analizeze această situație, luînd măsuri arăturile neapărat nificate.Pentru în urmă cesar ca __ fie dublată și în unele regiuni chiar triplată viteza de lucru. Dacă la această acțiune vor fi mobilizați toți mecanizatorii — Inclusiv mecanicii de atelier, — organlzîndu se schimburi de noapte la cel puțin 50 la sută care se lucra și fi bine va reuși neîndoielnic ca sarcina mai sus pusă în fața muncii de pe ogoare, să plinită.Totodată, nu trebuie nici acțiunea de transportare și încorporare a îngrășămintelor naturale în sol care se desfășoară încă necorespunzător în toate regiunile.

au datoria să cu spirit de răspundere / caadînci să fie executate pe toate suprafețele pla-a se recupera rămlnerea arătată mal sus, este ne- în această săptămlnă să

din numărul tractoarelor află pe teren, dacă se cu atelajele, iar munca îndrumată și controlată, va 
va 
se
de

oamenilor 
fie înde-

neglijată

...s-ar lua măsuri cit mai 
grabnice ca plantația de pomi 
fructiferi făcută de curînd pe 
ambele laturi ale șoselei raio
nale Merișani-Brădetu, din ra
ionul Curtea de Argeș, să fie 
apărată de stricăciunile pe 
care i le-ar putea cauza vitele 
care umblă in dezordine pe 
drumuri și pe cîmp, nepăzite 
de nimeni. Plantația înființată 
recent este din pruni altoiți 
din soiurile Tuleu gras și Rein- 
clod. Ce părere are sfatul 
popular raional Curtea de Ar
geș despre lucrul acesta ?

N. I. PARASCHIVESCU corespondent
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și folosirea în măsură a gunoiului de grajd, justifica oare consiliul al gospodăriei agricole Giurgeni care a obținut

C-TIN BANCIC 
ooreapondeni

CIFRELE PLANULUI PE 1961ÎN DEZBATEREA COLECTIVELOR DE MUNCĂ
Propunerile sînt valoroase, 

aplicarea să fie la înălțimea lorO primă luare de contact cu G.A.S. Dudu lasă o impresie bună. Gospodăria, care cultivă legume pe 300 de ha, a depășit producția medie a anului trecut cu nu mai puțin de 6.000 de kg. la ha. In sectorul zootehnic sporurile medii zilnice de creștere în greutate au fost de regulă, mai mari decît cele planificate, iar producția de lapte pe cap de vacă furajată depășește cu 600 de litri pe cea din 1959.Să mărești într-un singur an producția medie la unitatea de producție cu 6.000 de kg. de legume și 600 de litri de lapte este un lucru merituos. Și trebuie spus că la lapte de vacă sporul acesta s-a obținut por- nindu-se de la o producție mare în 1959 — de la producția medie de 3.000 de litri. Anul acesta, gospodăria va da peste 6 vagoane de lapte peste plan.Din păcate șirul realizărilor G.A.S. Dudu se cam oprește aici. Bilanțul a- nual ce se va încheia curînd va a- răta pierderi. Și încă pierderi destul

de mari. La lapte, după cum am spus, planul fizic a fost îndeplinit și depășit cu succes. Laptele a fost produs însă cu un preț de cost de 1,69 lei per litru, ceea ce înseamnă că și la acest produs se înregistrează pierderi. Cauza pierderilor trebuie căutată, în primul rînd, în sectorul producției vegetale care a dat sectorului zootehnic furaje scumpe. Porumbul siloz, de pildă, care-i furaj de bază, a fost produs la un preț de cost ce depășește de aproape 4 ori pe cel planificat. De adăugat că porumbul siloz a fost recoltat tîrziu, fapt ce i-a diminuat calitatea.Dezbătînd sarcinile de plan pe 1961, muncitorii și tehnicienii G.A.S. Dudu au pus în discuție și rezultatele nefavorabile ale anului în curs. Ei au criticat aspectele negative din activitatea gospodăriei, s-au angajat să înlăture minusurile din munca lor și au făcut numeroase propuneri pentru îndeplinirea sarcinilor de plan pe 1961. In marea lor majoritate s-au făcut propuneri interesante și utile. Va-
Toată atenția amenajării 

terenurilor în pantă 
destinate plantațiilor de vii și pomiValorificarea terenurilor în pantă, erodate, prin plantații de vii șl pomi, constituie unul din obiectivele însemnate pe care Congresul al IlI-lea al P.M.R. îl pune în fața oamenilor muncii din agricultură.Pentru traducerea în viață a sarcinilor trasate de partid. Ministerul Agriculturii a luat măsuri ca plantațiile noi de vii și pomi în sectorul de stat și cooperatist să fie înființate numai pe terenuri în pantă, erodate, și numai pe baza organizării interioare a terenului și amenajării lui antierozionale.Din analiza rezultatelor obținute pînă în prezent se constată că în regiunile Pitești, Galați, Timișoara și Cluj, organele agricole ale sfaturilor populare regionale împreună cu centrele de combatere a eroziunii solului, acordă importanța cuvenită a- cestei acțiuni. Astfel, în regiunea Pitești. prin antrenarea tuturor tehnicienilor de la raioane, cu sprijinul centrului de combatere a eroziunii solului de la Ștefănești și a organelor Direcției generale geotopografice și organizării teritoriului, a fost aplicată pe teren pînă în prezent organizarea interioară și au fost executate amenajările necesare plantării cu pomi și vie pe o suprafață de peste 7.500 ha.; începîndu-se plantatul pomilor pe suprafețe mari. De asemenea, în regiunea Galați, organele regionale de partid și de stat, au mobilizat pe colectiviștii din raioanele Bujoru, Berești, Galați și Tecuci, în acțiunea de amenajare a terenurilor slab productive în terase, pentru plantațiile de vii și pomi. Fruntașe in această acțiune sînt gospodăriile agricole colective din comunele Pe- chea, raionul Galați, ca șl Tudor Vladimirescu din raionul Berești, Crăești, raionul Bujoru și Cudalbi, raionul Tecuci. Toate acesțe amenajări au fost efectuate cu muncă con- tributivă și muncă voluntară.Cu toate că timpul este Toarte înaintat se constată că secțiile agricole ale sfaturilor populare regionale și raionale, trusturile Gostat și centrele de combatere a eroziunii solului din regiunile PIoești, Iași, Constanța,

Stalin, Bacău și altele, nu dau a- tenția necesară amenajării tuturor suprafețelor ce urmează a fi plantate în toamna acestui an și primăvara 1961 cu vie și pomi.In unele regiuni serviciile O.T.A. și serviciile agricole din cadrul secțiilor agricole regionale nu au întocmit din timp schițele de organizare interioară cu amplasarea tarlalelor și drumurilor de exploatare, ampla-
Ing. MIHAI GHEORGHE 

și ing. VIOREL IONESCUServiciul conservării solului din Ministerul Agriculturii

loarea lor ne este arătată șl de faptul că nu mai puțin de 10 propuneri sînt menite să ducă, aplicîndu-se, la creșterea productivității muncii. Intre acestea merită să fie evidențiată propunerea tovarășului Dumitru Tănase, muncitor într-o brigadă de cultură mare la secția Joița, care a cerut distrugerea denivelărilor rămase în lunca Săbărenl de la o fostă orezărie. Din cauza acestor denivelări, tractoarele și celelalte mașini agricole au fost folosite în acest an pe spații mici, deci cu productivitate a muncii scăzută și cu consumuri mari de carburanți. In plus, denivelările provocau pierderi de teren și condiții optime pentru dăunători. După cum se vede, propunerea tov. Tănase este o propunere complexă.O altă propunere valoroasă aparține tov. Anghel Purcărea, muncitor la secția Dragomirești. El a propus să se construiască cu resurse locale un pod peste Dîmbovița. Construirea a- cestui pod ar duce, după cum apreciază tovarășii din consiliul G.A.S., la economii de zeci de mii de lei. Propuneri ca : amplasarea culturilor de masă verde lîngă grajduri, scoaterea din efectiv a vacilor cu producții mici, distrugerea șanțurilor din lucerniere, plantarea experimentală a cartofilor în șanțuri, participarea brigadierilor la întocmirea devizelor, înființarea unei ciupercărîl în serele de forțat sint, după cum lesne se observă, propuneri valoroase. Ele demonstrează că atunci cînd colectivul de muncitori și tehnicieni este consultat în flecare unitate se descoperă mari rezerve de sporire și ieftinire a producției.O serie de propuneri a fost consacrată mal bunei folosiri a mijloacelor mecanice de lucru. Aceste propuneri au fost generate de faptul că în acest an multe lucrări au fost în- tîrziate șl, în plus, executate la un cost ridicat din pricină că n-au fost folosite în suficientă măsură mijloacele mecanice de lucru.Au existat la G.A.S. Dudu și propuneri care, dacă ar fl acceptate, ar
M. CALIANU

(Continuare in pag. 4-a) (Continuare în pag. 3-a)

La Centrul experimental de Îngrășăminte bacteriene din București, se execută cercetări pentru folosirea preparatelor bacteriene în hrana tineretului animal. In fotografie : inginera Aurelia Hulpol, cercetător principal, și inginera Cornelia Georgescuverifictnd la microscop culturile pentru preparatul bacterin acidofilin. Foto: AGERPRES
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f..la realizări somnu-1 doboară IDesen de N. CLAUDIU

Am Intrat în biroul tov. Herghelegiu Ion, președintele comitetului executiv al sfatului popular al comunei Buftea, raionul Răcari, tocmai cînd acesta strîngea amical mina unui tînăr :— Drum bun, tovarășe! se adresă el lui Milller Valeriu. Caută să-nveți bine și cînd te vei întoarce „doctor" în contabilitatea agricolă sînt convins că n-o să-ți pară rău nici du- mitale și nici gospodăriei că te-a trimis la școlarizare.Țăranului colectivist Dima Stan îi 
spuse rizînd :Colectiva noastră așteaptă Bă te-ntorci de la școala de brigadieri — un brigadier șl jumătate 1— De ce unu jumătate și nu doi î zise Dima Stan voios.— Nu m-ar mira, cît te știu de-am- bițiosl admise tov. Herghelegiu. A- poi adresîndu-se tinerei Velicu Ani- ca: în calitate de viitoare contabilă a gospodăriei, dumltale îți doresc ca la întoarcere să ții contabilitatea la zi, cît mai bine.— Oameni de nădejde 1 mi se a- dresă apoi Ion Herghelegiu. Și dumneata cu ce ocazie pe la noi ? A, în legătură cu inaugurarea colectivei? Atunci ai picat bine. Ia loc și scrie...Aflu că gospodăria agricolă colectivă „Ilie Pintilie", care s-a inaugurat simbătă 26 noiembrie, cuprinde 478 de familii care au lucrat pînă acum în întovărășirile agricole „Ilie Pintilie" și „Tudor Vladimirescu" din satele Buftea și Atîrnați. Țăranii întovărășiți și-au dat seama ca unindu-se în gospodăria colectivă vor putea să se bucure și mai mult ca pînă acum de o viață luminoasă și îndestulată. Au fost și cîțiva, ca Stanciu Stănculescu, Ion Pieruș și Ilie Jilican, care mai stăteau la îndoială.— Toate-s bune, au spus ei, da’ ar fi și mai bine dac-am avea posibilitatea să vedem și niscai fapte.Faptele le-au văzut în urma vizitelor făcute la gospodăriile agricole colective Valea Roșie, Livedea și altele.La Livedea, spre exemplu, au văzut că membrii gospodăriei de aici au o producție de grîu de peste 2.000 kg la ha., ca gospodăria a ob

ținut producții mari de porumb și la alte culturi, că are un mare număr de animale care-i aduce venituri importante. Drept urmare, membrii colectiviști duc o viață îmbelșugată. Ei și-au construit case noi, și-au cumpărat mobilă, aparate de radio, aragazuri și alte lucruri folositoare.La cîteva zile după vizitele făcute, tovarășii Dumitrescu Alexandru și Georgescu Ion, instructori teritoriali ai comitetului raional de partid s-au înfîlnit cu Stănculescu, cu Pieruș și Ilie Jilican.— Ce s-aude, fraților? l-a întrebat.Aceștia au răspuns rizînd:— Păi dacă-i în legătură cu gos

podăria, aflați că noi ne-am înscris de-alaltăieri!
★Despre perspectivele tinerei gospodării mi-a vorbit Nicolae Dumitrescu, președintele gospodăriei.— Avem toate posibilitățile, ne-a spus el între altele, ca pe lingă cultura cerealelor care va fi ramura de bază a gospodăriei — să dezvoltăm sectorul zootehnic, vitipomicol, și multe alte ramuri aducătoare de însemnate venituri bănești.— Vreți să deveniți milionari zic eu.— Milionari și cît mai curînd, a precizat convins președintele colectivei. VALERIU FILIMON

De ce m-am înscris 
în gospodăria colectivă

Am intrat în gospodăria colectivă 
cu 6,42 ha teren agricol, o grapă, un 
plug, căruță și doi cai. Mult timp 
m-am tot socotit cu nevasta și cu 
copiii dacă să ne înscriem în gospo
dăria colectivă, ori dacă trebuie să 
mai așteptăm.

La toate ședințele la care mă du
ceam, agitatorii și membrii de par
tid ne explicau ce înseamnă gospo
dăria colectivă. Veneam acasă lămu
rit, dar iarăși mă îndoiam.

Cind mă gîndeam însă că tot a- 
cești oameni m-au îndemnat să intru 
în întovărășire și că vorbele lor 
mi au arătat adevărul, căci în fieca
re an am scos cite 400 kg. grîu și 600 
kg porumb la hectar mai mult de
cît atunci cind îmi munceam de unul 
singur pămintul, hotărîrea de a in
tra în gospodăria colectivă prindea 
iarăși rădăcini în mintea mea.

Intr-o zi le-am spus cu tot curajul 
tovarășilor agitatori: „Eu zic să or
ganizați o vizită la o gospodărie co
lectivă, ca să vedem și la fața locu
lui cum stă treaba". Zis și făcut.

Așa că, împreună cu soția, am vi
zitat gospodăria colectivă din Rado- 
vanu pe cea din Valea Roșie și al
tele. Acolo m-am dumirit. Mi-am 
dat seama că agitatorii știau ce vor
besc. Am văzut, de pildă, cum co
lectiviștii din Valea Roșie obțin cite 
2.500 kg. porumb și 2.220 kg. floa
rea-soarelui la ha, că au multe vaci, 
oi. porci și păsări. Numai in acest 
an, veniturile gospodăriei vor fi de 
peste 1.810.000, iar fondul de bază de 
peste 1.500.000. Oamenii trăiesc bi
ne. au tot ce le trebuie.

întors acasă cu soția, am semnat 
cererea de înscriere în gospodăria 
colectivă, iar acum sînt colectivist

M-am înscris în gospodărie ca să 
trăiesc mai bine și sînt sigur de a- 
cest lucru, căci am văzut cu ochii 
mei ce înseamnă roadele muncii în 
colectivă.ENACHE C. MARINmembru al gospodăriei colective „Drumul lui Lenin"din comuna Luica, raionul Oltenița



Una din primele noastre grijiDe adevărul că pe măsură ce te străduiești să-ți ridici permanent nivelul cunoștințelor profesionale, obții și rezultate mai bune în producție, muncitorii noștri s au convins pe deplin, pe baza experienței din ultimii ani.Să ne oprim numai la cîteva rezultate obținute în acest an în torul culturilor vegetale: de 2.672 ha cultivate cu grîu, noi realizat în medie 3.029 kg la tar, față de 1.900 kg cît a fost___nificat, reducind prețul de cost de Ia 468 lei tona cît era planificat la 334 lei; de pe 100 ha cultivate eu floarea-soarelui s-au obținut 2.000 kg Ia hectar în ioc de 1,450 kg cît se planificase și redueîndu-se prețul de cost de Ia 770 lei tona la 600 lei.Cum se explică aceste succese ? In mare măsură prin aceea că maiștrii de cultură, ca de exemplu Ungureanu Ion, de la secția „I. L. Caragiale“ sau Dinescu Aurel de la secția Pre.azna, au studiat cu grijă la cercul agrotehnic ce s-a ținut în iarna trecută, datele cu privire Ia condițiile de climă și de sol în gospodăria noastră, în ce privește cultivarea cerealelor și plantelor tehnice. Ei și muncitorii permanenți din sectorul culturilor vegetale au tras bune învățăminte cu privire la comportarea celor mai potrivite soiuri de grîu de înaltă productivitate, și-au împrospătat cunoștințele despre fertilizarea solului, întreținerea culturilor, etc.Aceeași străduință de a-și spori cunoștințele profesionale au manifestat și numeroși muncitori din seetorul zootehnic. Dacă anul acesta planul de producție la lapte se va îndeplini și depăși redueîndu-se totodată prețul de cost, dacă planul de producție la miei, lapte de oaie și lină a fost de asemenea depășit, — aceasta se datorează neîndoielnic (pe lingă mai buna organizare a procesului de producție) și strădaniei muncitorilor de a cunoaște și aplica metodele cele mai înaintate de muncă.Convinși că buna desfășurare a lecțiilor din cadrul învățămîntului agrozootehnic de masă îi va ajuta pe muncitorii noștri să aplice în și mai mare măsură metodele înaintate de muncă, noi am trecut din timp la pregătirea acestor cursuri.Primele 2 lecții au și fost ținute. La ele au participat atît muncitorii din sectorul culturilor vegetale și mecanizatorii, cît și cei din rul zootehnic. In două lecții seminarizat

sec- pe am hec- pla-

secto- cadrul acestor au fost expuse și s-au probleme izvorîte din
Aurel Cristea, Dumitru Genunchi, Tudor Mușat, Eugenia Damian și Ion Neamțu, sint membri ai gospodăriei agricole colective „Andrei Prodt" din Hirșova, regiunea Constanța. Fiecare dintre ei au munci de răspundere in cadrul gospodăriei. Aurel Cristea, de pildă, e brigadier de cîmp. în acest an el cu brigada Iui a obținut în medie peste 5 000 kg de porumb la hectar (cultură irigată). Realizări însemnate tn muncă au obținut și ceilalți colectiviști: fon Neamțu, șeful fermei de ovine, Eugenia Damian de la crescătoria de păsări, Tudor Mușat de la sectorul porcine și alții.Despre acești oameni și rezultatele lor în muncă mi-a vorbit cu dragoste tov. Laura Modorcea inginera zootehnistă a colectivei :— Dacă colectiviștii noștri reușesc ca de la an la an să obțină rezultate tot mai bune atît în sectorul zootehnic cît și în cel vegetal, a- ceasta se datorește în mare parte și interesului pe care cei mai mulți dintre ei îl manifestă în direcția îmbogățirii cunoștințelor lor cu metode noi de muncă, și totodată să le a- plice în sectoarele în care lucrează.Toate acestea, colectiviștii noștri le-au învățat și la cursurile învățămîntului agrozootehnic de masă. La noi în gospodărie, bunăoară, in ultimii ani s-au organizat cu regularitate cercuri ale învățămîntului agrozootehnic de masă la care s-au înscris și participat mulți colectiviști. Anul trecut, de pildă, noi am avut 2 cercuri : unul agricol și altul zootehnic. Au participat 40 de colectiviști și la fiecare cerc s-au cite 16 lecții. Printre cei care mat cu regularitate cursurile Aurel Cristea, fon Neamțu, Mușat și alții, fruntașii gospodăriei noastre. Aci ei au învățat despre foloasele irigării la diferite culturi, aplicarea regulilor agrotehnice de la însămînțare și pină la recoltare, precum și cum trebuie hrănite și îngrijite animalele în vederea sporirii producției de carne și lapte etc.în noul an de invățămînt agrozootehnic de masă, deschis la începutul lunii decembrie am cuprins 80 de colectiviști: 40 la cercul agricol și 40 la cel zootehnic. Cursurile le ținem o dată pe săptămînă și se predau lecții adaptate la specificul gospodăriei noastre : cultura mare și zootehnie. Menționez că tematica lecțiilor a fost mai înainte discutată cu consiliul de conducere al gospodăriei. Toate lecțiile vor fi Însoțite de demonstrații practice. Pentru aceasta

predat au ur- sînt și Tutlor

Cercurile agrozootehnice 
și-au început activitateaDuminică 20 noiembrie a. c. într-un cadru sărbătoresc, s-a deschis în comuna Leordeni, raionul Topoloveni, regiunea Pitești, învățămîntul agrozootehnic de masă. La cercul agrozootehnic din cadrul gospodăriei colective participă 40 de cursanți, care au ascultat cu mult interes lecția introductivă ținută de profesorul Stana Ion, cu privire la sarcinile și perspectivele de dezvoltare ale agriculturii noastre în anii șesenalului. De asemenea, în aceeași zi s-au deschis și Cursurile cercului agro-pomi-viticol, în prezența a 35 de participanți, membri ai întovărășirilor din comună, care sînt dornici să învețe noile metode de lucrare a pămîntului și de îngrijire a viilor și pomilor.GEORGE BREAZU corespondent

Directivele Congresului al 8-lea al partidului, în scopul creșterii producției agricole, întăririi economiei patriei.In ziua de 1 decembrie, la cursul pe care-1 urmează maiștrii de cultură și șefii de echipă, tov. ing. Mi- hăiiescu Constantin, agronomul șef al gospodăriei a expus lecția despre „Factorii care contribuie la realizarea producției agricole planificate". Vor urma alte numeroase lecții în cadrul cărora se va vorbi despre a- plicarea îngrășămintelor, condiționarea semințelor, întreținerea culturilor etc.Și cursul pentru mecanizatori ca și cel pentru muncitorii din sectorul zootehnic se vor desfășura tot în aceleași zile, — urmînd a se încheia la 28 februarie 1961. In planul lecțiilor s-au prevăzut nu numai locul, ziua și ora de predare a lecțiilor, dar și lectorii respectivi și chiar materialul didactic indicat pentru pregătirea lor.La cursul pentru mecanizatori, consiliul gospodăriei a ținut seama de faptul că în acest an noi am primit numeroase mașini noi, moderne, ce trebuie temeinic cunoscute de către tractoriști. Astfel, au fost prevăzute lecții despre tractorul UTOS-27, despre ridicătoarele hidraulice, despre diverse tipuri de semănători, mașini de stropit și prăfuit, cositoarea purtată, dispozitivul de recoltat mazăre, cositoarea tractată (vindrover) mașinile de recoltat porumb boabe și siloz, presa de balotat paie etc.Toate lecțiile vor fi urmate de demonstrații practice și de seminarizări.Prin grija conducerii și a comitetului sindicatului la toate cele 3 secții ale gospodăriei unde se vor ține lecțiile au fost luate măsuri ca încăperile respective să fie bine încălzite și luminate. De asemenea, a fost procurat materialul didactic, caiete etc.Sintem Încredințați că aoordind o grijă sporită bunei desfășurări a învățămîntului agrozootehnic de masă, muncitorii noștri vor acumula cunoștințele necesare obținerii unor rezultate și mai bune ca în 1960, răspunzînd astfel sarcinilor de mare însemnătate puse in fața gospodăriei noastre, în lupta pentru sporirea producției agricole și continua creștere a nivelului de trai al celor ce muncesc.Ing. MIHAI BUSUIOCEANU directorul gospodărie; agricole de stat „I. L. Caragiale", regiunea București
noi am procurat din timp felurite exponate, mulaje, planșe, și pliante. Un rol însemnat la predarea lecțiilor îl va avea și casa-laborator unde se vor face cele mai multe demonstrații. Tot în scopul bunei desfășurări a învățămîntului agrozootehnic de masă, a încheiat tovarășa Modor- cea, am asigurat sala de cursuri, care, la rîndu-i este bihe încălzită și luminată pentru ca cursurile să se desfășoare în bune condițfi.Iată așadar, o gospodărie colectivă care s-a pregătit intens și din timp în scopul bunei funcționări a învățămîntului agrozootehnic de masă. GH. SIGHIȘOREANU
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A APARUT:

La bibliotecăLa căminul cultural din comuna Dobrun, regiunea Craiova, se adună în fiecare seară numeroși tineri. U- nli dintre ei, cum sînt cei pe care-i vedeți în fotografie, s-au obișnuit să citească ziarele și revistele sosite peste zi, iar alții să consulte ultimele cărți aduse la bibliotecă.Foto :D. NEGOIȚA

Pentru buna desfășurare 
a întrecerii socialiste
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ÎNGRIJITORI harniciDAR ȘI ELEVI SILITORI Gh. Dinulescu - Al. Niculescu

Parazitologie 
clinică veterinară580 pag. 48,50 lei

Zilele trecute, i-am vizitat la locul de muncă pe îngrijitorii de animale de la gospodăria agricolă de stat din Segarcea. Grajdurile sînt minate electric, rate ca oglinda, nimalele slnt întreținute după noi reguli Nu peste și aici, ca te alte cole din vacilor mecanic, face în patul. în jurul grajdurilor, șirele de furaje sînt rinduite gospodărește, i " pline și bine punct. Din harnice ale îngrijitori de parte din ei și candidați tid, alții utemiști, au ieșit toate acestea. Hărnicia și priceperea lor se reflectă, în ul-

rea-
lu- cu- a-cele mai zootehnice, mult timp, și în mul- unități agri- țară, mulsul se va face așa cum se prezent adă-

silozurile ; puse la mîinile tinerilor animale, membri de pgr-

timă instanță, în lizarea cu succes a planului de lapte obținut de la vacile ce le au în primire. Ei mulg în prezent lapte în contul lunii viitoare.Nu departe de grajdurile de vaci, se a- flă o clădire spațioasă. Aici sînt dormitoarele pentru îngrijitorii de animale, cantina, colțul roșu cu o bibliotecă bine dotată, aparat de radio și mese de șah. Cu a- ceste mijloace culturale timpul liber este petrecut cu folos. Aici, la colțul roșu, l-am întîlnit pe comunistul Marin Gîngu, brigadier ma de vaci a dariei, care își tea lecțiile școală. Marin este înscris la medie serală din garcea.— Mai ai și alți colegi la școala medie

ta fer- gospo- pregă- pentru Gîngu școala Se

serală ? l-am întrebat.— Cum să nu. Chiar din brigada mea, u- temistele Olaru Eca- terina și Bețica Maria. Ele sînt muncitoare calificate, absolvente ale școlii profesionale. Ne pregătim împreună în clipele de răgaz. Chiar acum vrem să rezolvăm cîteva probleme de algebră pentru diseară.— Ei, atunci să nu te rețin de la învățătură.Ne-am despărțit, iar cînd am părăsit curtea sectorului zootehnic, am aruncat o privire fugară pe geamul clubului. Trei capete gîn- ditoare stăteau aplecate asupra caietelor, îngrijitorii de animale de la gospodăria de stat Segarcea, regiunea Craiova, rezolvau probleme de algebră...S. GAVRILĂ

Apărută de curînd în Editura Agro-Silvică, lucrarea îmbogățește literatura de specialitate. Pe capitole principale, cartea cuprinde : I. Parazitologia generală, cu noțiunile necesare înțelegerii problemelor de ecologie și patogenie a para- ziților.H-V. ~ .........................................

in acest an, mecanliatorii din stațiunea noastră au muncit mal bine în comparație cu anii trecuți. Ei au ațutat cela j5 gospodării colective și 88 de întovărășiri deservita ca, în ciuda condițiilor grele de climă, să obțină producții bune de cereale, plante tehnice și furaje.Este neîndoielnic că în comparație cu anii trecuți, mecanizatorii noștri și-au ridicat în mare măsură nivelul cunoștințelor profesionale. De asemenea munca a fost mai bine organizată.Trebui® subliniat însă că realizările valoroase ale majorități! celor 22 de brigăzi se datorează și faptului că întrecerea socialistă s-a dasiășu- rat Ia un nival mai înalt, cuprinzînd marea masă a muncitorilor de toate profesiunile. Comitetul sindicatului s-a străduit și se străduiește să țină mereu vie întrecerea socialistă, popularizând permanent realizările tractoriștilor fruntași. In consfătuirile de producție, la panoul de onoare, în foaîa volantă, la gazeta do perete, au fost redate, decadal, succesele celor mai vrednici dintre ei, ca, de exemplu, comuniștii Ciornea Mihai și Popovici Dumitru din brigada l-a care lucrează la Sulița, Cio- banu Alexandru, Ababei Mina șl Miță Dumitru din brigada a 5-a, care lucrează la Unțoni șl alții.Ce metode a folosit șl folosește comitetul sindicalului în scopul extinderii șl Intensificării Sntrecorîi socialiste? In primul rînd trebuie a- mlntit că în afară de stoguloțul roșu de brigadă fruntașă pe stațiune ce se decernează la începutul fiecărei noi decade. In cadrul fiecărei brigăzi există și cite un steguleț ce se înmînează tractoristului fruntaș din grupa sindicală respectivă. Decernarea stegulețeior se lace în cadrul unei consfătuiri de producție, cînd se analizează amănunțit rezultatele obținute de flecare.Pentru mobilizarea mecanizatorilor din cele 22 de brigăzi de a executa

lucrări de bună calitaje, comitetul «Indicatului nostru folosește șl o altă formă de stimulare. Anume, din fondurile sindicatului au fost cumpărate 4 aparate de radio cu baterie. La încheierea a 2 decade, aparatele trec (sau rămln după caz) la brigăzile care au obținut aele mai frumoase succese. In campania de toamnă, aceste aparate au rămas de obicei la brigăzile I de la Sulița, la a S-a de la Cristești, la a 15-a de la Copălău, și la a 5-a de Ia Union!.La desfășurarea cu bune rezultate a întrecerii socialiste contribuie In maro măsură graiicele ce se țin la vagoanele de cîmp ale brigăzilor — ca și foaia volantă. In stațiunea noastră graficul de producție po brigadă nu e o simplă formalitate. El constltue o oglindă limpede In care flecare mecanizator poate vedea zilnic care sînt realizările Iul lață de sarcina de plan. De asemenea, faptul că foaia volantă ce se scoate decadal nu redă numai situația realizărilor fiecărui tractorist, ci face șl un comentariu amplu, evldențilndu-l pe fruntași și crltlclndu-l pe codași, contribuie la mobilizarea acestora din urmă de a se strădui să înlăture lipsurile și să muncească mai sir- guincios.întrecerea noastră nu numai între ln me-
socialistă In stațiunea se desfășoară Insă mecanizatori, In teren. Comitetul sindicatului i-a atras Întrecere șl pe fierari, sudori,canid etc. Ne propunem ca șl In munca de pregătire a utilajului pentru campania de primăvară să menținem vie flacăra întrecerii socialiste printre muncitori, pentru a-i mobiliza să executo lucrările respective la timp și de cea mai bună calitate, chezășie a obținerii unor rezultate pilduitoare și In anul 1941.IACOB HULTOANA secretarul comitetului sindicatului de la S.M.T. Botoșani regiunea Suceava

G.A.S. Apold a depășit planul de producție 
și livrare la ouăanimale- prlncipa-Pomicultura șî creșterea lor sînt, în ordinea dată, Iele ramuri de producție ale G.A.S.

Construcțiile de la Cristian 
șt Turnul de la Pisa

i

lf*
î

i e

|

II-V. Parazitologia specială, în care se dă descrierea morfologică și biologică a paraziților și se dezvoltă pe larg clinica bolilor parazitare pe categorii mari biopatologice. Se insistă mai ales asupra parazitozelor mai des întîlnite în țara noastră.Pentru recunoașterea paraziților ca agenți patogeni, se dau chei sistematice de determinare pe clase, ordine, familii și genuri. Din punct de vedere clinic se descriu simpto- mele, modificările anatomopatolo- gice, diagnosticul, prognosticul, tratamentul și profilaxia bolilor respective. Datele terapeutice și profilactice sînt completate cu tablouri rezumative asupra chimiterapicelor antiparazitare actuale, cu noțiuni de tehnica dehelmintizării profilactice și măsurile de asanare a pășunilor.Ultimul capitol este intitulat: Noțiuni de laborator.Lucrarea veterinari nari, studenților și personalului didactic din institutele de învățămînt de specialitate, cercetătorilor din institutele științifice zooveterinare și medicale, precum și medicilor igie- niști, naturaliștilor etc.

VIITORII MAIȘTRI

tehnica parazitologică dese adresează medicilor și tehnicienilor veteri-
Elevii giunea

Orașul italian Pisa și-a dobîn- 
dit de sute de ani o faimă mon
dială prin celebrul său turn în
clinat, considerat una din minu
nile lumii. Pentru cei care nu-și 
mai amintesc de el furnizăm ur
mătoarele date : e construit din 
marmură, are o înălțime de 54,47 
metri, o greutate de 14.500 tone 
și o înclinare de 4,26 metri. Să 
nu insistați acum să ne întrebați 
de ce este încli- up «k s ■ 
nat. în primul rînd K || I I i 
fiindcă „secretul" Ș B B B Bg
înclinării sale nu ® 8 **
este cunoscut de nimeni, (nici 
chiar de tovarășul Moldovan, teh
nicianul constructor de la secția 
agricolă a raionului Sibiu) această 
curiozitate stârnind de multe se
cole dispute pasionante, fel și fel 
de ipoteze.

Ca orice construcție originală, 
ieșită din comun, Turnul atrage 
curioși din lumea întreagă. Și 
cum e firesc, pe seama lui s-au 
născut o sumedenie de... istorioa
re. Noi însă, le vom lăsa la o 
parte fiindcă mai interesantă ni 
se pare istoria acestei construc
ții.

Documentele spun că la 5 ia
nuarie 1172 a început strîngerea 
fondurilor necesare ridicării Tur
nului. In anul următor, la 9 au
gust. se terminase primul etaj al 
Turnului. Dar, o dată ajunsă aici 
construcția a fost părăsită, uitată. 
Abia în anul 1272, Turnul de la 
Pisa a fost terminat. 99 de ani de cînd la 
a fost așezată piatra

La Criștian nu s-a 
meni să construiască un turn în
clinat fiindcă... o dată ce există 
unul la Pisa, e de-ajuns. Ba pro
babil că mulți dintre colectiviștii 
din comuna Cristian, raionul Si
biu, nici nu cunosc povestea con
strucției Turnului de la Pisa. Dar 
dacă le-am povestit-o, precis vor 
ride cu hohote.

— Așa era să pățim și noi cu 
grajdul cel nou. L-am început în 
10 aprilie, că aveam mare nevoie 
Planul însă, pe care trebuia să 
ni-l dea mai din vreme secția 
agricolă raională, nu-l aveam de 
fel. „Cînd ajungeți la pod să-l fa
ceți cu dublu acoperiș de scinda
ră, ne sfătuia tehnicianul cons
tructor Moldovan, de la raion". 
De ce dublu ? De ce să-l umplem 
cu paie ? Ca să se umple de șoa
reci ? întrebam noi nedumeriți 
Discutam așadar despre pod și 
acoperiș, dar noi nu primisem de

Deci după 
temelia sa 

inaugurală, 
apucat ni-

fel planul construcției. Ce mai, 
ca în povestea ou Turnul ăla de 
la Pisa.

— Pe nădejdea tovarășului Mol
dovan nu mai terminam noi graj
dul. Degeaba pregătisem tot ma
terialul, degeaba se uita de sus 
de pe schele, spre șosea, Iosif 
Ramsauer, șeful echipei de con
structori doar, doar îl va ză/ri pe 
tehnician venind cu planul con- 

F ■W Ml strucției. Ajunsese
H s“ se OÎndească,I g B a 11 s' bietul om, că în— “ 8 B cel mai bun caz
poate strănepoții săi vor termi
na construcția. Doar și la Pisa 
s-a întîmplat la fel. In cei 99 de 
ani au lucrat mai multe genera
ții de constructori.

Dacă colectiviștii din Cristian 
au terminat totuși, grajdul, dacă 
cele 112 vaci și juninci se simt în 
el, ca la ele acasă, aceasta nu se 
datorează în nici un caz tovară
șului Moldovan — căci colecti
viștii nu au primit planul nici 
pînă azi.

In sfîrșit, am putea să ne oprim 
cu istorisirea acestei pățanii aici, 
dar astă vară colectiviștii din 
Cristian s au hotărît să constru
iască și o maternitate pentru 
scroafe. Deci, alt necaz pe capul 
tehnicianului 
la raion.

— De unde .
Duceți-vă la colectiva din Șura 
Mare, 
mult... 
punde.

S-au 
ședințele și inginerul. Cînd i-au 
auzit cei de la Șura Mare pen
tru ce-au venit nu se mai puteau 
opri din rîs :

— Ați :>i găsit ce să luați ca mo
del. Păi asta a făcut-o un meșter 
de-al nostru, cum i-a trecut prin 
minte și cît s-a priceput și el. 
Voi aveți nevoie de o construcție 
modernă, mare. De ce nu cereți 
proiectul de la secția agricolă ra
ională ?

Președintele și inginerul gospo
dăriei colective din Cristian au 
plecat acasă mânioși. Risipiseră 
timp, iar camionul gospodăriei 
destulă benzină, de pomană. Și 
fără îndoială că amîndoi se gin- 
deau dacă vor mai apuca să vadă 
cu ochii lor un plan de construcții 
ieșit din mina măiastră a tovară
șului Moldovan, tehnicianul con
structor de la raion.

cu construcțiile de

să vă dau proiecM

Au făcut ei una mai de 
O luați ca model. Cores-daș să vadă minunea pre-

LUCIAN CURSARU
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Apold din raionul Sighișoara. Cît privește sectorul zootehnic o pondere mare o are creșterea taurinelor. Cu doi ani în urmă gospodăria a înființat și o crescătorie de păsări. Deși sector nou, gospodăria a reușit să obțină la păsări, în acest an, rezultate foarte bune. Pînă Ia 5 noiembrie a.c. s-au produs pe cap de găină 142 de ouă, depășindu-se planul anual. A fost depășit și planul producției marfă. Numai prin rețeaua magazinelor Gostat, G.A.S. Apold a valorificat 324.500 de ouă.în munca de îngrijire a găinilor s-au evidențiat, între altele, tovarășele Eugenia Popovici și Luise Hermann. N. GHIDIUcorespondent
Peste 6 vagoane 

de fructe valorificateAcordind o îngrijire deosebită pomilor roditori, țăranii muncitori din comuna Tutana, raionul Curtea de Argeș, au reușit să obțină anul acesta o bogată recoltă de fructe.îndată după terminarea culesului s-a început și valorificarea fructelor. La centrul de colectare a fructelor din satul Tutana, condus de tov. Victor Lăutftrescu, au fost valorificate pînă acum cîteva zile 45.646 kg. de mere și 17.281 kg. de pere.Printre producătorii care au vîn- dut cantități însemnate de fructe se numără tov. Gheorghe Mierlău, Gheorghe Ef. Neaoșa, Toma Haiducu și Dumitru P. Cimpoca.

din anul III Maiștri de la Centrul școlar agricolPitești, acordă o deosebită atenție orelor de se vede în fotografia de față. FotoJi S. DUMITRU
din Drăgășani, re- specialitate, așa cum

Din activitatea sindicală în unitățile agricole

In sprijinul scăderii prețului de costîncă de anul trecut la S.M.T. Caracal, regiunea Craiova, a fost introdusă la brigăzi metoda gospodăririi chibzuite. In carnetul de economii introdus la fiecare brigadă, s-a ținut și se ține o strictă evidență a cantităților de carburanți și a pieselor de schimb economisite. Mecanizatorii și-au schimbat cu mult atitudinea față de mașini și materiale: ei execută cu mai multă atenție îngrijirile tehnice zilnice și periodice, se străduiesc să nu irosească motorină, benzină și valvo- lină, să prelungească cit mai mult viața motorului între două reparații. Preocuparea pentru buna îngrijire și exploatare a utilajului și pentru obținerea a cît mai importante economii a contribuit șl contribuie la o substanțială reducere a prețului de cost al hantrului.— In cadrul consfătuirilor de producție ce se țin cu regularitate la brigăzi, la sfîrșitul fiecărei decade, — mi-a explicat președintele comitetului sindicatului, se analizează temeinic nu numai ce volum de lucrări a executat fiecare tractorist în parte, ci și cum a răspuns el acțiunii de economisire a pieselor de schimb și carburanților. Comitetul sindicatului i-a obligat pe membrii săi să asiste neapărat Ia aceste consfătuiri de producție.Firește, prezența lor la consfătuirile de producție contribuie la efec-VASILE ISPAȘOIU corespondent
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„Pentru executarea lucrărilor combatere a eroziunii solului" se titulează un articol apărut în ziarul nostru nr. 683 din 11 noiembrie a.c. prin care erau criticate unele deficiențe existente în desfășurarea a- cestei acțiuni în regiunea Craiova. Răspunzînd redacției, secția agricolă a regiunii Craiova arată că cele relatate în ziar sînt juste și că s-au luat măsurile necesare pentru îndeplinirea planului anual la lucrările de combatere a eroziunii solului. în răspuns se arată că pînă mai zilele trecute s-au executat amenajări pe 532 ha pentru plantații de pomi, din 600 ha cit prevede planul. Lucrări de terasare pentru plantații de vii s-au făcut pe 143 de ha, în loc de 130 ha cît prevede planul, iar pentru plantații de pomi pe 389 ha, din 470 ha planificate. In aceste zile, ca urmare a măsurilor luate, se execută terasări și amenajări pe încă 279 ha, lucrări ce vor fi terminate, pînă la sfîrsitul anului 1960. Tn vederea plantării de perdele de protecție s-au pregăti*.  60 ha, din 70 cît s-a stabil

lit a se efectua în gospodăriile lective.De asemenea, pentrii ameliorări de pășuni s-au executat, pe curbe nivel, arături ha, din 1.000 rile continuă.
de pe o suprafață de 720 ha planificate. Lucra

★La scrisoarea deschisă apărută în „Agricultura Nouă" nr. 683 și adresată președintelui gospodăriei colective din comuna Gostinu, raionul Giurgiu, ne-a răspuns președintele gospodăriei din Gostinu. In scrisoare se arată că articolul a fost citit în consiliul de conducere al gospodăriei și că s-au luat măsuri pentru înlăturarea lipsurilor din sectorul zootehnic. „în primul rînd — ne spune tov. președinte în răspunsul trimis redacției — am luat măsura de a schimba îngrijitorii de animale necorespunzători, iar de sectorul zootehnic mă ocup acum eu personal. Vrem ca în cel mai scurt timp să mărim considerabil producția medie de lapte pe cap de. .vacă furajată">

tuarea unei analize mai complete a activității mecanizatorilor. Problema prețului de cost este totodată cercetată temeinic, iar atunci cînd se iveso lipsuri — (cazuri de risipă de piese și de carburanți, executarea unor lucrări de proastă calitate ce trebuie refăcute etc.) sînt luate în mod operativ măsurile de îndreptare ce se impun.— Puteți să-mi citați astfel de exemple ? l-am întrebat pe tov. Iliescu Ion, președintele comitetului sindicatului.— Cum nu ! Tractoristul Stancu Petre, din brigada 10-a a executat nu de mult la întovărășirea agricolă din Studina arătură la de numai 16—18 cm în 30 cm; la fel a lucrat Prepelescu Dumitru, la colectivă din Cezieni. Arăturile respective au fost refăcute, iar mecanizatorilor vinovați li s-a imputat costul lucrării. Comitetul sindicatului nostru, a luat atitudine față de asemenea lipsuri, criticîndu-le și în foaia volantă ce se scoate decadal, întrucît, pe lingă neajunsurile provocate unităților respective, în timpul cît a trebuit să se refacă lucrarea, tractoriștii respectivi ar fi putut executa alte arături. Ori se știe că și volumul mare de lucrări, depășirile de plan, contribuie la reducerea prețului de cost.In legătură cu această problemă, am aflat că la S.M.T. Caracal s-a acordat anul acesta o deosebită a- tenție lărgirii sortimentului de lucrări la unitățile deservite. In preajma începerii campaniilor agricole, la consfătuirile de producție ținute la brigăzi, au fost invitați și mulți

adîncimea loc de 28— tractoristul gospodăria

președinți de gospodării colective și întovărășiri agricole care au fost îndemnați să includă in contractul de lucrări Încheiat inițial cu stațiunea — și unele care nu figurau pînă atunci, ca de pildă, discuit, prășit, transporturi, încorporarea de îngrășăminte chimice etc. La gospodăriile colective din Fărcașele și Stoenești de exemplu, unde au lucrat brigăzile a 4-a și a 5-a, s-au executat discuiri pentru însămînțări în volum de peste. 8.100 hantri; la gospodăriile colective din Gostavăț și Băbiciu, s-au prășit peste 1.700 ha etc.Rezultatele obținute în campania de toamnă — inclusiv lucrările de arături adinei la majoritatea brigăzilor, au dovedit că tractoriștii au ținut seama în mare măsură de recomandările ce s-au făcut la consfătuirile de producție, recomandări ce au fost redate de altfel și în foaia volantă. Ei au îngrijit exemplar tractoarele, au folosit cele mai potrivite viteze de lucru, au eliminat aproape cu totul consumurile justificate de unele brigăzi ză la G.A.C.tov. Păștinănit și depășit planul anual de producție încă de la 15 noiembrie e o dovadă concludentă.Am notat de altfel și situația prețului de cost al hantrului : planificat 74,63 lei, realizat 60,97 lei.La acest succes de seamă într-ș,- devăr, comitetul sindicatului a adus un aport pilduitor. AL. RAICU

ne- carburanți. Faptul că ca aceea care lucrea- Gostavăț (condusă de Constantin), au indepli-
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Gospodării Agricole Colective,
Întovărășiri Agricole 
și producători individuali!

In întreaga țară se desfășoară acțiunea de con
tractare a linii din producția

Valorificarea linii prin 
avantaje deosebite.

Contractați cu unitățile

anului 1961. 
contracte vă asigură

sau delegații D.C.A. 
cît mai multe cantități de lină, contribuind astfel la 
sporirea producției articolelor de îmbrăcăminte, și 
asigurîndu-vă tot odată importante venituri pentru 
gospodăria voastră.
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Pămîntul bine lucrat
aillllllllllllllUIIIIIIIIIIIHIilIIIIIIIIIIIHIIIIIIIIIIIIIIIIII III

Cu mult peste prevederile planuluiîndrumați de organizația de partid, colectiviștii din comuna Vasile Roaită, raionul Fetești, au respectat în acest an regulile agrotehnice cerutei de fiecare cultură, fapt care a dus la obținerea unor producții sporite la ha. Așa, de toamna anului 1959 și anului I960, colectiviștii cimp peste 2.800 tone grajd’, în afară de însemnate cantități de îngrășăminte chimice. De asemenea, lucrările de pregătire a terenului, semănatul și întreținerea culturilor s-au făcut la timpul potrivit și de bună calitate. Rezultatul i de pe oele 650 de ha cultivate cu grîu, gospodăria a obținut o producție medie de 2.040 kg la ha (față de 1.600 kg planificat), floarea-soare. Iui cultivată pe 140 ha a dat in medie cite 1.780 kg la ha (față de 1.50(1 kg planificat), orzul de toamnă, de pe 85 ha, cîte 2.233 kg la ha (față de 1.500 kg planificat), iar porumbul

pildă, în primăvara au cărat la gunoi de

cultivat pe 558 ha, cite 3.769 kg ștîu- leți la ha.Obțînînd producții mai mari de- cît cele planificate, gospodăria a avut posibilitatea să vîndă statului, în afară de cantitățile contractate, încă 164.125 kg grîu și porumb.Pe lîngă respectarea regulilor a- grotehnice, la realizarea producțiilor amintite a contribuit într-o mare măsură și buna organizare a muncii în brigăzi și echipe între care în tot timpul anului au fost inițiate întreceri socialiste. Un sprijin puternic la obținerea de recolte bogate l-au dat îndeosebi colectiviștii care au urmat in iarna anului 1959— 1960 cursurile agrotehnice ținute în cadrul gospodăriei colective. Dintre aceștia putem aminti pe brigadierii Pisău Dumitru și Zamfir D. Gh. și pe colectiviștii Pătărlăgeanu Ștefan și Jercanel Veta care au constituit exemple demne de urmat în muncă.

Stațiunea experimentală pomicolă I.C.H.V. din Voinești, raionul Tîrgo- viște, este îndeajuns de cunoscută prin realizările frumoase obținute în cei 10 ani de existență. Noul sediu pe care 1-ag primit spre folosință, nu de mult, cercetătorii științifici, și pe care îl vedeți în această fotografie, corespunde întrutotul nevoilor lor de cercetare.Foto : LUCIAN CURSARU
• In anul acesta gos

podăria colectivă din 
comuna Slobozia-Mîn- 
dra. raionul Turnu Mă
gurele, a cultivat orez 
pe suprafafa de 154 
hectare și a obfinut în 
medie o producție de 
4.305 kg orez la hec
tar.

DANCIU IONcorespondent
producții mari dc porumTe lingă celelalte culturi cerealiere, membrii gospodăriei colective din Simila, raionul Bîrlad, au în- sămînțat în acest an și o suprafață de 110 ha cu porumb. Deși condițiile climaterice n-au prea fost prielnice culturilor de porumb (în lunile iulie și august nu a plouat de loc) totuși colectiviștii au reușit să obțină o producție medie de peste 4.000 kg porumb știuleți la haCum au lucrat colectiviștii pentru obținerea acestei recolte de porumb rIn toamna trecută, consiliul de conducere al gospodăriei a hotărît ca pe suprafețele de teren ce vor fi însămînțate în primăvară să se facă arături adînci. Ele au fost e- xecutate cu tractoarele S.M.T. Zor- leni, la o adîncime de 25—28 cm. Arăturile au fost lăsate în brazdă crudă, ca să rețină cît mai multă zăpadă. In timpulviștii și-au procurat porumb hibrid care a cu multă grijă.In primăvară, cîndzbicit, peste arătura de toamnă s-a dat cu cultivatorul urmat de grapă. Insămînțatul a fost executat cu se-

lectiviștii din Simil 

k la k a.
a

întemperaturade însămînțare a

Inventarierii foaia atenfia

iernii, colecti- sămînță de fost păstratăpămîntul s-a

mănătoarea, cînd sol la adîncimea ajuns la 8—10 grade C.Deoarece, în perioada cînd plantele începuseră să răsară, se formase de-asupra semănăturilor o pojghiță care împiedica dezvolta, rea plantelor, colectiviștii au gră- pat imediat terenul așa cum învățaseră la cercul agrotehnic.Cînd plantele au răsărit și aveau de acum 2—3 frunze au început să apară și buruienile. Atunci colectiviștii au făcut prășitul mecanic printre rînduri pe întreaga suprafață de 110 ha.Cercetînd îndeaproape cum se dezvoltă cultura, colectiviștii au executat la timpul potrivit trei prașile mecanice cu cultivatorul printre rînduri și trei prașile manuale pe rînd cu sapa. De asemenea, ei au asigurat o densitate de 30.000 plante la ha.Pe baza experienței dobîndite în anul acesta, colectiviștii din Simila, raionul Bîrlad, și-au luat angajamentul să obțină în 1961 producții de porumb și mai mari la hectar.

• Gospodăria colec
tivă „8 Mai" din co
muna Neudorf, raionul 
Lipova, a realizat în 
acest an frumoase ve
nituri bănești. In acest 
fel colectiviștii au putut sâ primească acum cî
teva zile al treilea a- 
vans bănesc. Pentru zi- 
lele-muncă efectuate pî
nă la 1 noiembrie, co
lectiviștii au primit — 
socotind cele trei avan
suri — cîte 16 lei pen
tru fiecare zi-muncă. 
Familia colectivistului.

FAPTE
Mihai Lina, care a 
efectuat pînă la î noiembrie 786 zile-mun- 
că. a primit ca avans 
suma de 12.576 lei.

• Aplicarea sistemu
lui de muncă în acord 
individual în gospodă
ria colectivă din Lima- 
nu, regiunea Constanța, 
a contribuit anul aces
ta Ia obfinerea a 237 
vagoane de porumb 
peste prevederile pla
nului de producție.

V

I. GH.

• Gospodăria colec
tivă „Viața Nouă" din 
comuna Sîntana, regiu
nea Oradea, a obținut 
în acest an recolte bo
gate la hectar drept ur
mare a aplicării reguli
lor agrotehnice. La 
grîu, de pildă, a obți
nut 2.312 kg ' '
iar la sfecla 
peste 30.000 
hectar.

la hectar, 
de zahăr 

de kg la

• De la 
acestui an 
în prezent, 
colectivă din 
Izbiceni, regiunea Cra
iova, și-a mărit terme
le de animale la 96 
vaci și 34 capete tine
ret bovin sub șase luni, 
750 oi și 140 porcine 
între care 32 scroafe 
de prăsită și 52 porci 
mari puși la îngrășat.

începutul 
și pînă 

gospodăria 
comuna

Propunerile slnt valoroase,
la înălțimea lor

Gospodăriile agricole de stat vor încheia în curind al treisprezecelea bilanț. Bilanțul anului 1960 este bilanțul primului an al planului șe- senal. El trebuie să oglindească în mod real și just rezultatele economice.In activitatea de producție se creează inevitabile neconcordanțe intre inventarul fizic și evidențe. Aceste neconcordanțe au consecințe dăunătoare asupra activității financiare și economice a gospodăriilor agricole de stat.In gospodării, de pildă, au loc pierderi de substanțe datorită degradărilor și scăzămintelor prin conservare. Neînregistrarea acestora in evidența contabilă creează stocuri fictive, garanții false pentru creditele acordate de bancă. Astfel, la G.A.S. Borănești din regiunea București, figurează din anii prece- denți un stoc fictiv de porumb siloz in valoare de 35.000 de lei. Cum este și firesc, banca a exclus de la creditare o astfel de garanție, tre- cind împrumutul la restanțe cu do- bindă majorată. La G.A.S. Periș se găsesc în stoc semințe în valoare de 17.000 de lei care, datorită conservării îndelungate, și-au pierdut valoarea germinativă. Și pe acestea banca le-a exclus, pe bună dreptate, de la creditare, penalizînd gospodăria cu dobindă de 6 la sută. In multe gospodării există stocuri de medicamente vechi și degradate care, de asemenea, nu pot constitui un gaj pentru împrumuturile acordate de bancă. La gospodăriile de stat care în anii 1950—1953 au fost profilate pe cultura bumbacului — cultură scoasă ulterior din plan — se găsesc în stoc și în prezent mari cantități de cazarmament și echipament de recoltat care nu mai au utilizare. Stocuri supranormative mari, formate din piese de schimb pentru tractoare vechi ce nu mai sînt în funcțiune, se găsesc la majoritatea gospodăriilor. Numai la gospodăriile din regiunea București, valoarea acestor piese se ridică la importanta sumă de circa 4.500.000 lei.Nepotrivirile dintre stocuri și evidențe au urmări grave și asupra întocmirii planului de producție, a planului de aprovizionare și a planului financiar care iau ca bază de calcul stocurile din evidența contabilă. Cînd evidența nu oglindește in mod fidel realitatea, se prind in

plan stocuri fictive de materiale sau se omit din plan acelea care nu apar în evidența contabilă. Aceasta constituie cauza principală a creării de stocuri supranormative sau de goluri în aprovizionarea procesului de producție.Prin operațiunile de inventariere se urmărește restabilirea concordanței între realitățile materiale și evidență. Inventarierea de sfîrșit de an trebuie să capete un caracter economic operativ, care să stabilească nu numai existența bunurilor pe teren ci și atragerea acestora în circuitul economic cu maximum de utilitate și valorificarea imediată a bunurilor ce prisosesc.Inventarierea este cel mai bun prilej de g cunoaște precis stocurile de producție-marfă rămasă nevalorificată și permite conducerii gospodăriei să ia măsuri pentru valorificarea imediată și încasarea contravalorii ei.In gospodării există construcții de locuit, administrative, construcții cu caracter productiv, tractoare și mașini agricole care nu mai sînt necesare procesului de producție. Cu ocazia inventarierii, comisiile trebuie să facă propuneri asupra destinației de viitor a acestora. Clădirile pentru locuit situate în orașe trebuie cedate populare, chiar dacă sînt salariați ai gospodăriilor de statConstrucțiile cu uzură care le face improprii pentru folosință trebuie demolate în scopul de a degreva prețul de cost de cotele de amortizare a acestor construcții.In ce privește tractoarele și mașinile agricole, cu ocazia inventarierii se va urmări nu numai numărarea acestora, ci și stabilirea necesarului în raport de încărcătura optimă la suta de hectare de teren arabil. Mașinile care prisosesc vor fi trecute în conservare, iar cele uzate vor fi propuse spre casare pentru a nu se mai calcula amortisment pentru ele.Cu ocazia inventarierii se stabili toate sortimentele de teriale care nu sînt necesare ducției, găsindu-se soluția de rificare. In cazul pieselor de schimb neutilizabile, datorită uzurii morale a acestora, gospodăriile de stat tre-

sfaturilor locuite de agricoleavansată

vor ma- pro- valo-

(Urmară din pag. l-a)constitui pași înapoi. Astfel, din pricing că folosirea șpalierilor la cultura roșiilor nu s-a făcut în toate brigăzile corect, un brigadier a propus să se revină Ia folosirea aracilor. A- ceastă metodă de susținere a roșiilor este mai costisitoare cu cel puțin 10.000 de lei la ha decît metoda de susținere cu ajutorul șpalierilor și cordoanelor de sîrmă. Răspunsul dat acestei propuneri de consiliul gospodăriei și comitetul sindicatului este evaziv. Spre probă îl citez : „Deoarece se tinde spre folosirea șpalierilor, se vor întrebuința araci numai în limita disponibilității". Consiliul și
Rodul permanentizării brigăzilor

de tractoare în gospodăriile colective
Experiența a dovedit că permanen

tizarea brigăzilor de tractoare în gos
podăriile colective contribuie în ma
re măsură Ia obținerea unor producții 
agricole sporite. Acțiunea de perma
nentizare a brigăzilor S.M.T. Făurei a 
început în mod organizat din 
anul 1957.

In momentul de față toate cele 14 
brigăzi de tractoare din stațiunea 
noastră sînt permanentizate la gospo
dăriile agricole colective din raza de 
activitate a stațiunii. Ele dispun de 
tractoare pe șenile și pe cauciucuri 
și de un număr mare de semănători, 
discuitoare, cultivatoare, grape, com
bine, batoze etc. Toate brigăzile și-au 
construit depozite de carburanți, iar 
la 7 brigăzi s-au construit și mici a- 
teliere de reparații.

Permanentizarea brigăzilor a creai 
o serie de avantaje atît S.M.T.-ului 
cît și gospodăriilor colective, în ex
ploatarea parcului de mașini și trac
toare și a creșterii calității lucrărilor. 
Astfel, deplasarea utilajului de lo 
S.M.T. la gospodăriile colective Ș> 
înapoi, sau la diferite locuri de mun-

că nu mai este necesară. A crescul 
răspunderea mecanizatorilor fafă de 
inventarul încredințat și fafă de cali
tatea lucrărilor și de realizarea unei 
producții mari la hectar. Planificarea 
zilnică a producției se face în strictă 
concordanță cu nevoile gospodăriei 
colective.

Fată de cele arătate, stațiunea n 
obținut o serie de succese în ultimii 

-ani, succese la care a contribuit și 
permanentizarea brigăzilor de trac
toare. Astfel, dacă în anul 1956, noi 
am realizat în gospodăriile agricole 
colective un volum de lucrări agrico
le egal cu 29.312 hantri, în acest an 
vom realiza peste 100000 hantri. 
Dacă în anul 1956, stațiunea a reali
zat hantrul cu un preț de cost de 
167,09 lei, în anul acesta, pînă în 
prezent, am realizat un preț de cost 
de 60,60 lei per hantru, economisind 
suma de 700.000 lei.

Și în activitatea de producție a 
gospodăriilor agricole colective s-au 
obținut succese importante. Astfel, la 
cultura griului pe întreaga suprafață

CASA LABORATOR

In casa-laborator a gospodăriei colective din Șelimbar, raionul președintele colectivei Mihai Klein cu un grup de colectiviști.Foto.: C. DUMITRU

de 4.680 ha. lucrată de S.M.T. s-a ob
ținut în acest an o recoltă medie de 
1.600 kg. la ha. Recolte bune 
grîu au dobîndit colectiviștii din 
munele Filimon Sîrbu, Găiseanca 
Cireșu (între 1.811 — 1.887 kg.) 
de porumb cei din Filipești și Surdi- 
la Greci (aproape 2.000 kg. boabe la 
ha.). Este demn de subliniat faptul 
că la gospodăria colectivă Horia 
(președinte tov. Nazîru Constantin), 
tractoriștii Berciu D-tru, Prăjinău 
Ion, Dima Nicolae și Hanu Ivan din 
brigada de tractoare condusă de Popa 
R. C-tin., au irigat 50 ha. porumb, 
realizîndu-se o producție medie de 
3.500 kg. boabe la ha., iar pe 5 ha. 
irigate și îngrășate s-au obținut circa 
10.000 kg. boabe la ha.

Trebuie spus însă că în această 
aefiune de colaborare în domeniul 
producției mai există și lipsuri. Ast
fel, cu toate că brigăzile de tractoare 
s-au străduit să ajute gospodăriile 
colective la irigarea culturii porum
bului, unele din gospodării nu au fo
losit ajutorul acordat, dezinteresîndu- 
se complet de această aefiune. Așa 
s-au petrecut lucrurile în gospodării
le colective din Brateșu-Vechi (pre
ședinte tov. Enache Fră(ilă), Surdila- 
Greci (președinte Guzu Constantin) 
și Făurei-sat (președinte Darie Con
stantin).

Pe Ungă lucrările agricole din cimp, datorită permanentizării brigă
zilor de tractoare în gospodăriile co
lective deservite, mecanizatorii au 
ajutat pe colectiviști și în alte sec
toare de activitate. In sectorul zoo
tehnic, bunăoară, la îndemnul tehni
cienilor noștri agronomi și mecanici, 
la gospodăriile agricole colective 
Bălteni și Brateșu-Vechi au fost a- 
menajate camere incubator; la gospo
dăria colectivă Brateșu-Vechi s-a 
organizat alimentarea grajdurilor cu 
apă cu ajutorul unei pompe cu lanț; 
Ia colectivele din Horia și Găiseanca 
s-au instalat mori cu ciocănele; în 
toate gospodăriile colective tractoriș
tii noștri au tocat mii de tone de fu
raje cu ajutorul tocătoarelor T.M.S.-6 și a batozelor transformate în acest 
scop. Cu toate acestea, trebuie să a- 
rătăm că nu am reușit să ajutăm toa
te gospodăriile colective în ceea ce 
privește mica mecanizare în fermele 
zootehnice, deoarece însăși conduce
rea S.M.T. nu s-a ocupat în sufici
entă măsură de această aefiune.

In momentul de față toate brigăzile 
noastre desfășoară cu intensitate 
executarea arăturilor adinei de toam
nă. Conlucrarea cît mai strînsă între 
brigada de tractoare și brigăzile de 
cimp asigură executarea unor lucrări 
calitative, chezășuind obținerea unor 
recolte cît mai bogate în anul viitor.

de 
co

și 
iar

comitetul sindicatului ar ii trebuit să răspundă la această propunere că va lua măsuri pentru o însușire corectă a metodei de susținere a roșiilor cu șpalieri.De altfel, socot că toate răspunsurile date propunerilor sînt incomplete. Mă refer la propunerile unanim considerate ca valoroase. In nici un răspuns nu se indică termenul pînă la care se va pune în aplicare propunerea respectivă și cine va răspunde de aplicarea ei. Fără un termen precis de aplicare și fără o răspundere precisă, aplicarea oricărei propuneri devine incertă.Consider totodată că propunerile făcute și situația gospodăriei cer intervenția Trustului Gostat pentru A- provizionarea Capitalei. Trustul trebuie să ajute la traducerea în viață a acelor propuneri care nu se pot a- plica numai cu forțele gospodăriei.Trustului îi revine și sarcina de a analiza cauzele fluctuației exagerat de mari a cadrelor și de a lua măsuri pentru stabilitatea cadrelor în a- nul ce urmează. Totodată se cer studiate de către Trust posibilitățile ca gospodăria să-și valorifice mai avantajos produsele în 1961.Apllcînd propunerile făcute cu o- cazia dezbaterii cifrelor de plan cît și cele care — cu siguranță — se vor mal face, folosind mai deplin capacitatea mijloacelor de producție și în primul rînd a mașinilor, pămîntu- lui șl animalelor, avînd un mai substanțial sprijin din partea Trustului tutelar G.A.S. Dudu va putea să obțină rezultate tot mai bune.

ȘTEFAN LUCA directorul S.M.T. Făurei, regiunea Galați

buie să ia măsurile legale de sare.Cele mai multe nepotriviri ivesc la produsele agricole de tura furajelor și a semințelor, ceste categorii de produse sînt
că4se na*  A- _____ „„=_____ ____. expuse scăzămintelor naturale prin reducerea procentului de umiditate, prin acțiunea dăunătorilor, precum și datorită altor cauze. Diferențele stabilite cu ocazia inventarierii trebuie analizate cu tot simțul de răspundere de către cojnisiile de inventariere pentru a cunoaște cauzele reale ale lipsurilor. Numai după o astfel de analiză se va trece la propuneri de imputare sau de scădere pe seama costurilor de producție, în limita normelor de scădere admisibile.Măsurarea suprafețelor Ia cultu*  rile și ogoarele de toamnă constituie unul din obiectivele inventarierii. Aceasta permite să se cunoască în mod real baza materială pentru producția vegetală a anului următor și să se stabilească costul la această categorie de inventar.Unele gospodării, pentru a camufla lipsurile constatate cu ocazia inventarierii în anii precedenți, au creat debitori fictivi. Acest procedeu este ilegal și constituie o gravă încălcare a disciplinei financiare.Unele gospodării aplică procedeul de a înregistra lipsurile în contul 56 fără a se strădui să cunoască din timp cauzele care le-au provocat. Acest procedeu duce la turarea prețului de cost și a țațelor financiare ale anului.In ultima instanță scopul rit prin operațiunea inventarierii este cunoașterea reală a averii gospodăriei, a prețului de cost și a rezultatelor economice, a resurselor interne și a modului de valorificare a acestora.Comisiile de inventariere trebuie să lucreze cu un deosebit simț de răspundere, să dea Ia o parte atitudinea birocratică și funcționărească în efectuarea inventarierii, să execute lucrarea Ia un înalt nivel economic și cu multă exigență.

dena- rezul-urmă-

P. ROBUcontabil șef al Trustului Gostat București

Un prețios schimb de experiență
ti- din SIo- or-

Zilele trecute a avut loc la Călărași, o interesantă consfătuire a nerilor crescători de animale raioanele Călărași, Fetești și bozia. La această consiătuire,ganizată de către comitetul regional U.T.M. București, au participat tineri crescători de animale, președinți de gospodării coleciive, brigadieri, ingineri zootehniști și medici veterinari din unitățile agricole socialist- cooperatisțe, specialiști de la Trustul regional Gostat și sfatul popular regional București.Referatele prezentate și discuțiile purtate de către participanții la consfătuire au scos în evidență experiența bună și rezultatele obținute în dezvoltarea sectorului zootehnic de către o serie de organizații de bază U.T.M. Prin mobilizarea tineretului, de către organizațiile de bază U.T.M., gospodăriile colective din comunele Șocariciu, raionul Fetești, Amara și Bucu, raionul Slobozia, Ștefan Vodă, raionul Călărași, gospodăriile de stat Andrășești și Căză- nești, raionul Slobozia, Bordușani și Jegălia, raionul Fetești și altele au obținut rezultate importante ațît în ceea ce privește creșterea numerică a șeptelului cît și sporirea producției pe cap de animal. Tineretul organizat în brigăzi utemiste de muncă patriotică a adus o contribuție însemnată la diferite acțiuni de masă: însilozări de furaje, ridicarea de construcții agrozootehnice, fertilizarea solului, lucrări de îmbunătățiri funciare și altele.Bunăoară, la asigurarea cu furaje de calitate a celor 260 bovine, 2875 ovine, 1.205 porcine și 11.765 de păsări cîte există la gospodăria colectivă din Șocariciu, raionul Fetești, o contribuție însemnată au adus și cei 21 tineri care lucrează în sectorul zootehnic. Sub îndrumarea organizației de bază P.M.R., brigada de tineret de la această gospodărie a însilozat peste 2.000 tone de nutreț.Realizări de searpă au fost dobîn- dite de către tineret și în sporirea

Consfătuirea tinerilor crescători 
de animale din raioanele 
Călărași, Fetești și Slobozia

producției animale. 1.800 litri de lapte de fiecare vacă și peste 600 capete purcei pestg plan sînt numai cîteva din rezultatelg obținute pînă la începutul lunii noiembrie de către îngrijitorii de animale de la a- ceastă gospodărie.Printre cei care au luat cuvîntul la consfătuire, a iost și tov. Petcu Tănase, secretar al organizației de bază U.T.M. de la gospodăria colectivă „7 Noiembrie” din comuna Ștefan Vodă, raionul Călărași, unde în prezent există un puternic sector zootehnic. Vorbitorul a arătat că pînă la începutul lunii noiembrie, s-a obținut aici din creșterea animalelor un venit de peste 565.000 lei. Alături de îngrijitorii mai vîrstnici, tinerii îngrijitori Spirea Anghel, Șer- ban Marin și Anton Dumitru, se o- cupă cu mult interes de animalele pe care le au în grijă, realizînd producții însemnate de lapte.Producții mari de lapte, camare a bunei îngrijiri a animalelor, au dobîndit și tinerii îngrijitori de vaci din gospodăriile agricole colective „V. Maiakovski" și „Gr. Preoteasa" din comunele Bucu și Amara. La aceste gospodării producția medie de lapte pe cap de vacă furajată depășește acum 2.000 litri.Despre succesele dobîndite de tinerii crescători de animale din gospodăriile de stat au vorbit tov. Gorban Olimpia, maistru zootehnist la gospodăria de stat Jegălia, Moise Ștefan, ing. zootehnist la G.A.S. Bordușani și ing. A. Borcescu de la

Truștul regional Gostat și alții. S,a arătat printre altele că prin byna organizare a muncii și îngrijirea rațională a animalelor gospodăriile stat Jegălia, Andrășești și altele izbutit să realizeze planul anual producție la lapte de vacă.
TINERETUL CONTRIBUIE LA 
REALIZAREA DE ÎNSEMNATE 

ECONOMII

ur-

ra raionului s-au obținut în acest an peste 5.900.000 lei economii.
GRIJA PENTRU CALIFICAREA 

ÎNGRIJITORILOR DE ANIMALE

de au de

Aportul tineretului la întărirea dezvoltarea gospodăriilor colective se face simțit din ce în ce mai puternic. Prin munca voluntară depusă de tineret la ridicarea unor construcții zootehnice la gospodăria colectivă „Gr. Preoteasa" din Amara, de pildă, a fost realizată o economie de 42.000 lei. Mobilizat de organizațiile de bază U.T.M., tineretul din raionul Slobozia a însilozat 46.000 tone de furaje, a curățit suprafața de 3.861 ha. de izlaz, realizînd economii de aproape 400.000 lei. Importante economii au dobîndit și tinerii din raioanele Călărași și Fetești. Prin contribuția tineretului din raionul Călărași s-a izbutit să se transporte și să se încorporeze în sol peste 125.000 tone de gunoi, s-a executat un volum de lucrări de 283.117 m.c. de terasamente la a- menajările pentru irigații, s-au executat diferite lucrări de construcții agrozootehnice, realizîndu-se o economie de peste 475.000 lei. In total, cu forțele tineretului din agricultu-

Și

Majoritatea participanților la consfătuire au subliniat importanța pe care au dat-o comitetele raionale și organizațiile de bază U.T.M., sub îndrumarea organizațiilor de partid, calificării tinerilor crescători de animale. Bunăoară, numai în gospodăriile colective din raionul Slobozia au fost școlarizați în acest an 1« stațiunea experimentală zootehnică Slobozia 282 îngrijitori de animale.Ținînd seama de creșterea continuă a electivelor de animale din cadrul unităților agricole de stat și colective participanții au arătat că este necesar ca organizațiile de bază U.T.M. să propună consiliilor gospodăriilor de stat și consiliilor de conducere ale gospodăriilor colective cît mai mulți tineri cu dragoste de animale pentru a lucra în sectorul zootehnic. Inițiativa gospodăriei de stat Bordușani, care a recomandat să trimită în acest an 12 tineri pentru a urma școala profesională și de maiștri zootehniști trebuie să constituie un exemplu în ceea ce privește grija pentru calificarea cadrelor. Un mijloc eficient pentru calificarea tinerilor crescători de animale din gospodăriile agricole de stat și colective este frecventarea regulată a cercurilor agrozootehnice de iarnă și trimiterea de colectiviști la cursuri de calificare pe timp de 1—2 luni la stațiunile experimentale zootehnice ale I.C.Z. și gospodăriile agricole de stat fruntașe vecinătate.Legat de problema calificării drelor, consfătuirea a subliniat cesitațea stabilirii de către conducerile gospodăriilor de stat și colective a unui plan de școlarizare, în așa fel îneît să se asigure cadre cît mai calificate pentru sectorul • zootehnic.

dinca- ne-

Ing. gîLBÎIE TRAIAN



A treia navă cosmwă* *sovieiică

• La 30 noiembrie in S.U.A. s-a 
făcut o încercare de a lansa pe or
bită doi sateliți. Această încercare 
s-a soldat cu un insucces.

• Circa 100.000 de muncitori con
structori din Grecia au declarat la 2 
decembrie greva generală. Aceasta a 
fost cea mai mare grevă a oameni
lor muncii din Grecia, din ultimii 
ani. Sub presiunea mișcării grevis
te, guvernul grec a fost nevoit să a- 
nunțe In parlament că a satisfăcut 
parțial revendicările greviștilor.

• Opinia publică din Italia a aflat 
cu indignare de atacul poliției din 
Milano împotriva demonstrației 
muncitorilor din industria electro
mecanică, care de mai bine de două 
săptămini continuă greva pentru tm-

(Urmare din pag. 1)

6area speciilor și soiurilor de pomi și vie pe fiecare parcelă și a lucrărilor de amenajare necesare (terase, canale de coastă, benzi înierbate' etc ). Acest fapt a întîrziat începerea pe teren a lucrărilor de organizare interioară și a celor de amenajare, unele gospodării treeînd la pregătirea terenurilor fără executarea lucrărilor de amenajare necesare (ex. G.A.S. Apoldul de Sus din regiunea Hunedoara).întârzierea acestor lucrări se datorează și faptului că unele organe agricole regionale nu au creat condițiile necesare pentru activitatea a- paratului serviciilor O.T.A. In regiunile Cluj, R.A.M. Iași și București au fost cazuri cînd inginerii și tehnicienii au fost folosiți în acțiuni străine de problemele lor.înființarea plantațiilor noi de vii și pomi, cu respectarea măsurilor de exploatare rațională și de conservare a solului, impune secțiilor agricole ale sfaturilor populare regionale, trusturilor Gostat împreună cu centrele de combatere a eroziunii solului, să ia de urgență măsuri corespunzătoare. Este necesar în primul rînd să se întocmească schițele de organizare interioară și amenajarea terenurilor pentru unitățile agricole de stat și cooperatiste, pe suprafețele ce urmează a fi plantate în toamna acestui an și primăvara lui 1961. antrenîndu-se la proiectarea acestora grupele operative de organizarea teritoriului și conservarea solului din cadrul serviciilor O.T.A.Cu sprijinul organelor locale de partid și de stat, trebuie mobilizați cît mai mulți țărani colectiviști și întovărășiți pentru a executa din

noul
întreaga lume admiră 

succes al Uniunii Sovietice
Cea de-a treia navâ-satelit sovietică și-a continuat mișcarea în jurul Pâmintului, pînă în ziua de 2 decembrie, ora 12.Pînâ la această dată, au fost îndeplinite In întregime lucrările prevăzute de programul de încercarea construcției navei cu sistemele instalate pe bordul ei, cercetările me dico-biologice, precum și volumul prevăzut de cercetări asupra spațiului cosmic.Au fost obținute date suplimentare cu privire Ia efectul pe care îl au asupra organismului animalelor diferiții factori care apar în cursul plasării satelitului pe orbită și cu privire la comportarea animalelor în condițiile zborului cosmic. Cu a- jutorul aparatelor de televiziune și al unui sistem telemetrie, s-au obținut informații științifice cu privire Ia funcționarea sistemelor cardiovascular și respirator al animalelor de experiență și la comportarea lor în condițiile vibrațiilor, suprasolicitărilor, zgomotului și imponderabilității.Funcționarea neîntreruptă a sistemului radiotelemetric a asigurai transmiterea pe Pămint a datelor necesare cu privire Ia funcționarea aparatajului de pe bord și la starea animalelor.Atît mărimea navei — 4.565 kg. — cît șl aparatura cu care a fost înzestrată au stîrnlt un viu Interes din partea întregii omeniri. Noua navă cosmică sovietică dovedește o dată in plus superioritatea științei șl tehnicii sovietice față de cea din țările capitaliste. Ea constituie un pas înainte pe drumul trimiteri! unui om

R. D. Germană

La cooperativa agricolă 
de producție din LehndorfLa Lehndorf, o mică localitate situată între Dresda și Gorlitz. există o cooperativă agricolă de producție care Și a proțpus drept țeil să ajungă și să depășească nivelul producției agricole și animale al Danemarcei.Această cooperativă, creată în anul 1955, a luat o mare dezvoltare, veniturile ei cresc necontenit. în planul de producție al cooperativei a fost consemnată o creștere a producției de lapte de Ia 1.640 kg la hectar, cît era în 1959, la 1.711 kg la hectar în 1960, depășind astfel producția de lapte la hectar a Danemarcei — țară renumită pentru marea productivitate a vacilor.în prezent cooperativa dispune de 65 de vite la 100 ha, în timp ce Danemarca are în medie numai 45 de

Metode înaintate
folosite în cultura legumelorDezvoltarea rapidă și pe scară mare a producției de legume timpurii în R.P. Bulgaria, pune problema descoperirii de noi resurse utilizabile ca material de origină biologică pentru încălzitul răsadnițelor. Multe cooperative agricole de muncă care produc legume pe scară largă simt lipsa unor cantități suficiente de gunoi de grajd. Iată de ce încep să fie folosite din ce în ce mai mult pleava și paiele mărunte, mai ales în răsadnițele pentru producerea răsadului de roșii timpurii. In funcție de condițiile locale, pregătirea și folosirea acestor materiale se fac în diferite feluri. Cînd lipsa de gunoi de grajd nu e prea mare, acesta este amestecat în proporție egală cu pleavă sau paie mărunte. Amestecul este apoi umezit și făcut grămezi pentru a se încinge. Cînd lipsa este mai mare paiele și pleava se întrebuințează și neamestecate. Pentru a se intensifica acțiunea microbiologică și a se a- junge la un grad mai ridicat de căldură în răsadnițe, paiele sînt u- mezite cu o soluție de îngrășăminte azotate, fosfatice sau potasice. La un metru cub de paie mărunte trebuie adăugat 0,9 kg de nitrat de amoniu, 1,2 kg de superfosfat și 0,6 kg de sulfat de potasiu. Rezultate bune se obțin și prin umectare cu urină sau must de grajd. Paiele umezite și încinse la o temperatură potrivită sînt folosite în răsadnițe pentru producerea răsadului de roșii, în straturi de 35—40 cm grosime. Folosirea paielor ca material de încălzire a răsadnițelor dă rezultate excelente și înlesnește dezvoltarea culturilor timpurii.Răsadnițele necesită o mare cantitate de seînduri pentru confecționarea tocurilor între pereții cărora se pune bălegarul încălzitor. Pentru a reduce cheltuielile și irosirea materialului lemnos, unele cooperative agricole întrebuințează plăci de beton cu zgură, iar altele — pereți de paie presate, atît la cultura răsadurilor cît și la aceea a legumelor.In R. P. Bulgaria culesul roșiilor începea de obicei pe la 15 iunie. Pentru a se ajunge la o producție mai timpurie, în ultimii 2—3 ani au fost făcute încercări de cultivare sub protecția unei pelicule de polietilenă, sămînța fiind semănată în răsadnițe cu 15 zile mai devreme ca de obicei. Răsadul se dezvoltă apoi la lumină adecvată și la temperatură relativ scăzută. Plantatul în cîmp are loc la sfîrșitul lunii martie și începutul lunii aprilie, fie 

în cosmos. Lucrul acesta sînt ne- voiți să-l recunoască înșiși oamenii de știință din țările occidentale. Astfel, corespondentul din Londra al agenție! americane United Press International, scrie într-o corespondență a sa că un reprezentant al Observatorului Astronomic de la Jodrell Bank a declarat că prin lansarea celei de a treia nave-satelit, „rușii au demonstrat că sini în prezent capabili să trimită un om în spațiu și să-l aducă nevătămat înapoi pe Pă
mint. Ne așteptăm la lansarea unei rachete cu un om pe bord în fiecare zi de acum înainte", a adăugat savantul englez. Același lucru îl afirmă și doctorul Eggen de la Observatorul regal din Greenwich, care declară că „actuala navă cosmică apropie ziua cînd se va putea trimite un om în cosmos".La rîndul său, ziarul suedez „Expressen" anunța că a treia navă cosmică constituie „experiența finală in preajma trimiterii omului în cosmos". Nu e vorba însă numai de o trimitere a omului în cosmos. Prin trimiterea acestor nave înzestrate cu diferite aparaturi, oamenii de știință sovietici au avut posibilitatea să cerceteze și să rezolve numeroase probleme. Așa după cum declară savantul Vladimir Tesevici din Odesa, „succesele astronaviga- ției sovietice sînt atît de considerabile, Incit putem fi convinși că nu mai e departe timpul cind oamenii de știință vor reuși să rezolve probleme de cea mal mare importanță cum sînt problema originii elementelor și problema generări! razelor cosmice primare".

vite. Cooperativ^ din Lehndorf are la fiecare 100 ha — 215 capete de porci, depășind și în această privință fermele de porci bine organizate din Danemarca. Ea obține 234 kg came de porc la hectar, între- cînd astfel Olanda și Belgia. De asemenea, țăranii din Lehndorf obțin la hectar o producție de carne de vacă de două ori mai mare decît în Danemarca.In primăvara anului 1960 cooperativa a însămînțat 10 la sută din întreaga suprafață arabilă cu valoroase plante furajere, iar 42 la sută cu culturi intermediare. Cu toate că cooperativa din Lehndorf nu dispune de soluri atît de bune ca în Danemarca ea a reușit să se situeze la același nivel cu ea la producția agricolă.

GHENCO GHENCOV asistent la Facultatea de Agronomie din Sofia
în brazde pregătite cu bălegar cald, fie fără brazde. Roșiile sînt plantate la o distanță de 80 cm între rînduri și la 25—30 cm depărtare unele de altele, pe rînd. De la un rînd Ia altul sînt arcuiți araci de răchită sau din alt material asemănător, la distanța de 1—1,2 m. Semicercurile astfel formate sînt legate între ele cu cîte trei rînduri de sfoară de manila și apoi acoperite cu peliculă de polietilen, for- mîndu-se astfel un coviltir înalt și larg de aproximativ 50—60 cm. Marginile pînzel sînt acoperite cu pămînt, iar capetele lăsate libere, astfel îneît coviltirele să poată fi închise sau deschise în funcție de condițiile atmosferice exterioare. A- coperămîntul de polietilen se scoate în momentul cînd timpul se încălzește simțitor. După aceea se procedează ca pentru cultura obișnuită de roșii timpurii.Experiența dovedește că aceste coviltire nu trebuie să fie mai lungi de 10 metri deoarece în partea de jos a pînzei se formează picături de apă care se evaporă anevoie cînd coviltirele sînt prea lungi. O atenție deosebită trebuie dată ventilației în interiorul coviltirelor pentru a se înlătura umezeala de prisos.Cînd lucrările sînt bine efectuate, recoltarea are loc cu 10—15 zile mai devreme. Această metodă este mult mai rentabilă, randamentul la hectar ridieîndu-se la 70—90.000 de leva față de 40.50.000 cît se obține în cazul culturilor timpurii obișnuite.O altă problemă importantă de a cărei soluționare depinde într o mare măsură dezvoltarea mai departe a culturii timpurii de roșii, este asigurarea aracilor. Multe cooperative agricole din R.P. Bulgaria cultivă roșiile pe suprafețe întinse, avînd deci nevoie fiecare de cîteva milioane de araci a căror manipulare, pregătire, transport, înfipt în pămînt, strîns etc., necesită mină de lucru și cheltuieli însemnate. Unele cooperative agricole de muncă din județul Pleven au solu. ționat problema treeînd la cultura pe cordoane orizontale de sîrmă. Se bat pari pe rîndurile de roșii la distanță de 5—6 m unul de altul, pe care se întinde sîrma la 70 cm

Noua realizare în știința și tehnica sovietică constituie un strălucit succes al lagărului păcii și democrației. In U.R.S.S. se merge pe calea inițiată de cercetările Anului Geoti- zic Internațional, pe calea păcii și colaborării științifice internaționale. Prin zborul navelor cosmice sovietice in spațiul infinit al universului, se dă putință tuturor oamenilor de știință de pe pămînt să studieze tainele cosmosului. Cită diferență între caracterul pașnic, științific al navelor cosmice sovietice și între caracterul tot mai fățiș militar pe care îl au sateliții și rachetele americane.Oamenii sovietici luptă pentru ridicarea științei pe o treaptă tot mal înaltă pentru a o pune să slujească într-o măsură din ce în ce mai mare omului.Informațiile obținute prin lansarea celei de a treia nave cosmice sovietice au furnizai noi date pentru realizarea intr-un viitor apropiat a zborului unul om în cosmos, spune comunicatul oficial privitor la misiunea pe care a avut-o nava cosmică.întreaga omenire felicită călduros pe savanțll sovietici pentru mărețul lor succes șl așteaptă cu încredere ziua cînd primul om sovietic va a- junge în cosmos.
R. P. Mongolă

Construcții la sateîn ultimii doi ani, alocațiile de stat pentru construirea unor întreprinderi productive și a unor instituții social-culturale în gospodăriile de stat, stațiuni de mașini pentru zootehnie, au crescut de două ori.Cu mijloacele puse la dispoziție de stat în diferite regiuni ale țării se desfășoară în prezent construirea unei rețele vaste de școli, grădinițe de copii și creșe, instituții social-culturale, clădiri destinate producției. în ultimii doi ani numărul școlilor elementare și medii din localitățile rurale ale republicii au crescut de 5,4 ori, al grădinițelor
R. P. D. Coreeană

Un an bogatPotrivit unor date preliminare, anul acesta în R.P.D. Coreeană s-a obținut o recoltă de cereale de 3.803.000 tone, ceea ce înseamnă de peste 1,4 ori mai mult decît în anul record dinainte de eliberare și de peste două ori mai mult decît în anul 1946 primul an de după eliberare.Rezultate foarte bune au fost obținute de asemenea și în domeniul legumiculturii, culturii de plante industriale, în creșterea animalelor,
DIN R. P. BULGARIA

distanță de pămînt. La rădăcina fiecărei plante se infige un tutore făcut din coarde de viță, bețe de floarea-soarelui sau chiar coceni de porumb, care se leagă de sîrmă. Cocenii sînt fixați pe sîrmă printr-o crestătură. Fiecare plantă este legată de tutorele respectiv. In locurile pe unde trec vadurile de apă, sîrma este întreruptă pentru a nu împiedica circulația muncitorilor. Această metodă permite o mare e- conomie de araci și este aplicată pe scară din ce în ce mai mare.Dat fiind că în R. P. Bulgaria există multe localități unde bruma cade toamna destul de tirziu, s-a început Introducerea culturilor de roșii tîrzii pentru care s-a constatat că hibridul nr. 10 x Rutgers este cel mai potrivit. Semănatul are loc la sfîrșitul lunii mai, iar răsadul este plantat in cîmp Ia începutul lunii iulie, în rînduri depărtate la 80—85 cm unele de altele și la 30 cm între plante pe rînd. Fiecare plantă își are aracul său, Vîrfurile sînt cîrnite la două frunze deasupra ultimei inflorescențe, pe la sfîrșitul lunii august. In cursul celei de a doua jumătăți a lunii septembrie începe coptul și deci culesul. Toate fructele sînt culese înainte de primele brume de toamnă, roșiile încă crude fiind lăsate să se coacă în încăperi speciale. O parte sînt vîndute pe piața internă, cele mai multe fiind însă exportate. Producția la hectar este de 25—30 tone de roșii.Această cultură nouă se extinde din ce în ce mai mult în toată R.P. Bulgaria, ea fiind deosebit de rentabilă.Relativ nouă este și folosirea combinațiilor hibride de ardei în prima generație (Fi). Hibridarea era pînă în prezent folosită la noi numai la roșii. In ultimii ani însă au fost create următoarele combinații hibride de ardei: Calincov x Sivria, D-103 x Sivria 600, D-103x Calincov 105 și D-103 x Pazard- jisca capia 714, care sînt bine primite de cultivatori și se răspîndesc din ce în ce mai mult. Pentru a se asigura suficiente cantități de semințe, a fost organizată producerea lor în gospodării specializate.Cu începere de anul trecut au fost introduse în producție noile combinații hibride de roșii: Rutgers x Zaria și Checichemet x Zaria, mâi timpurii decît combinația Rutgers x Plovdiv no. 14, și ale căror fructe posedă calități superioare atît din punct de vedere al prelucrării cît și al consumului în stare proaspătă.

Complotul urzit 
de colonialiști în Congo 

ia amploareTrădătorii poporului congolez au săvîrșit, cu complicitatea comandamentului O.N.U., o nouă samavolnicie. Bandele colonelului Mobutu au arestat, zilele trecute, pe primul ministru al guvernului legal al Republicii Congo, Patrice Lumumba. Cu o săptămînă și ceva în urmă, Lumumba a plecat de la reședința guvernului din Leopoldville, care era păzită de trupe ale O.N.U. și înconjurată de soldați ai lui Mobutu, și s-a îndreptat spre Stanleyville, centrul administrativ al Provinciei de Est. Știrea despre plecarea lui Lumumba din Leopoldville a neliniștit serios pe colonialiști și pe lacheii lor. Acestora le era teamă că Lumumba va izbuti să strîngă din nou în jurul său parlamentul care-i este credincios, guvernele din principalele provincii, armata și poporul.în fața acestei situații, Mobutu a aruncat toată haita sa în urmărirea lui Lumumba. Primul ministru al gu vernului legal al Republicii Congo a fost arestat de către jandarmii lui Mobutu la Peri Francqui, de unde a fost adus la Leopoldville cu un a- vion american. Bandiții lui Mobutu s-au dedat la acte odioase de sălbăticie împotriva lui Patrice Lumumba și a partizanilor săi care au fost a- restați împreună cu el. Corespondentul agenției Associated Press relata că Lumumba a fost bătut îngrozitor sub ochii mulțimii cînd a fost adus la Leopoldville, în timp ce Mobutu, cu 

de copii și creșelor — de 2,3 ori, al instituțiilor social-culturale și al locuințelor — de 2,5—14,5 ori, rețeaua de puncte sanitare și veterinare a crescut de 2—2,5 ori.Paralel cu acestea, la sate au luat mare amploare construirea de clădiri necesare producției. în satele țării numărul atelierelor de reparații auto și a utilajului tehnic agricol a crescut cu 28—50 la sută, a crescut de asemenea considerabil numărul centralelor electrice, al stațiilor de radioamplificare. Numărul grajdurilor încălzite pentru vite a crescut de 8 ori.
în agriculturăpomicultură și sericicultură. Anul acesta, suprafețele cultivate au crescut cu 650.000 tenbo (1 tenbo egal cu 0,99 ha). 

SCURTE ȘTIRI EXTERNE

Toată atenția amenajării terenurilor în pantă 
destinate plantațiilor de vii și pomi

brațele încrucișate, urmărea cum sol- dații lui 11 loveau pe Lumumba peste față și îl îmbrînceau, cum îl luau de păr pentru a-1 întoarce cu fața spre fotoreporteri. Soldații l-au dus pe Lumumba într-o închisoare improvizată la tabăra trupelor de parașutiști. Corespondentul relatează că 40 de soldați s-au aruncat asupra lui Lumumba ale cărui mîini erau strîns legate la spate, l-au lovit cu pumnii și l-au trîntit la pămînt. Șeful pazei lui Mobutu îi încuraja pe soldați. U- nul dintre soldați, se spune mai departe în corespondența agenției Associated Press, a citit cu glas tare recenta declarație a lui Lumumba în care el afirma că este singurul prim- ministru legal. După aceea, soldatul a mototolit această hîrtie și i-a bă- gat-o în gură lui Lumumba. Un alt soldat a strîns și mai tare sfoara cu care erau legate mîinile primului ministru. După aceea, Lumumba și trei dintre partizanii săi au fost împinși într-o cameră unde au fost bătuți sălbatec. Martorii spun că au auzit strigăte dinăuntru, dar că nu știu ce s-a mai întâmplat.Agențiile de presă anunță că pentru a se răfui cu Lumumba, trădătorul Mobutu pregătește înscenarea u- nui proces. Totodată Mobutu a ordonat să se ia o serie de măsuri pentru a împiedica manifestațiile populare în sprijinul primului ministru Lumumba și a anunțat că a arestat și pe soția acestuia.Arestarea samavolnică a primului ministru al guvernului legal congolez și actele de sălbăticie săvîrșite împotriva sa arată pînă la ce grad a ajuns complicitatea dintre comandamentul trupelor O.N.U. și cercurile colonialiste. Fiindcă așa cum se arată, pe bună dreptate, Intr-o declarație dată publicității de către delegația sovietică la actuala sesiune a O.N.U., acțiunile provocatoare împotriva lui Lumumba au devenit posibile numai ca rezultat al prea marii îngăduințe și complicități efective a comandamentului O.N.U. din Congo. Ultimele evenimente din Congo, se spune în declarație, nu sînt decît o verigă din lanțul de crime comise de agresorii belgieni și de către aliații lor din cadrul N.A.T.O.Samavolniciile și ilegalitățile săvîrșite de lacheii colonialiștilor de teapa lui Mobutu, cu sprijinul fățiș al comandamentului trupelor O.N.U., nu pot intimida însă poporul congolez. în Katanga se lărgește valul răscoalelor împotriva regimului putred al lui Chombe. In toate provinciile țării se adîncește indignarea populației față de fărădelegile lui Mobutu și ale celorlalți lachei ai colonialiștilor. In același, timp, opinia publică mondială cere cu tot mai multă ho- tărîre ca O.N.U. să-și îndeplinească îndatoririle care-i revin în Congo în interesul poporului congolez.
bunătățirea salariului și condiții mai 
bune de muncă. în timpul ciocniri
lor dintre poliție și greviști au fost 
răniți 10 muncitori, iar alți 20 au 
fost arestați.

• Sindicatul muncitorilor care lu
crează la garnizoanele militare ame
ricane din Japonia, din care fac par
te peste 25.000 de muncitori, a de
clarat o grevă generală de 24 ore.

• Ca urmare a intensificării luptei 
populației de culoare împotriva au
torităților din rezervația Pondoland 
(Uniunea Sud-Africană) guvernul a 
declarat starea excepțională pe te
ritoriul întregii regiuni. Membrii or- 
gnizației de luptă a rezervației Pon
doland au alungat pe reprezentanții 
autorităților ți au instituit propriile 
lor organe de conducere.

vreme amenajările necesare, pregătirea terenului și lucrările de plantare.Inginerii și tehnicienii de la secțiile agricole, din cadrul unităților a- gricole de stat și cooperatiste, împreună cu centrele de combatere a eroziunii solului, au datoria să asigure asistența tehnică necesară. In acest scop, trebuie făcute instructaje pe raioane cu toți tehnicienii ce vor fi mobilizați la această importantă acțiune.Se simte, de asemenea, nevoia să se acorde atenția cuvenită măsurilor agrotehnice la înființarea plantațiilor de pomi pe terenurile în pantă, erodate. ținîndu-se seama că pe aceste suprafețe pomii găsesc condiții mai grele de dezvoltare.- Se vor lua măsuri pentru pregătirea corespunzătoare a terenului, evitarea folosirii suprafețelor cu exces de apă, îngră- șarea terenului și asigurarea de material săditor de calitate, adaptat condițiilor locale.La plantarea suprafețelor amenajate în terase pentru plantații de vii trebuie asigurate accesul la platformele teraselor prin racordarea acestora la drumuri și poteci cu ajutorul rampelor de trecere, nivelarea platformelor teraselor create din desfundare, supraînălțarea acestora în punctele de concentrare a apelor și respectarea distanței minime de 70 cm. între rîndurile de vie și marginea taluzelor teraselor.Ținînd seama că greșelile făcute nu se mai pot repara după plantare, organele agricole regionale și raionale și centrele de combatere a eroziunii solului vor trebui să controleze îndeaproape ca plantațiile noi de vii și pomi să fie executate numai pe bază de planuri de organizare a teritoriului și executare a lucrărilor de combatere a eroziunii solului.

După a 3-a ediție a Concursului popular 
republican de călărie sătesc

De vorbă cu tov. C. Toader, secretar general al F.R.C.Inițiativa luată de Federația ro- mînă de călărie de a organiza concursuri populare republicane sătești a fost primită cu un deosebit interes, încă de la prima ediție desfășurată în anul 1958. Succesul repurtat atunci a făcut ca numărul tinerilor din mediul sătesc care practică această frumoasă disciplină sportivă să crească simțitor. Diferitele competiții populare de călărie organizate ulterior în mai multe regiuni ale țării au constituit un prilej minunat de destindere pentru cei care lucrează cu sîrguință pe o- goarele patriei noastre. Concurenții au arătat că posedă frumoase calități pentru acest sport, care este tot mai îndrăgit de tinerii de la sate. Acest lucru a fost confirmat recent și la a 3-a ediție a Concursului 
popular republican de călărie, care a avut loc la Craiova, pe hipodromul de stat din „Parcul Poporului".

SUCCESELE COLECTIVIȘTILOR 
DIN REGIUNILE CONSTANȚA 

ȘI BUCUREȘTIReferitor la această populară competiție, tov. Constantin Toader, secretarul general al F.R.C., ne-a spus :— A fost o întrecere deosebit de frumoasă, urmărită cu interes de publicul craiovean. Programul concursurilor a fost foarte bogat și s-a desfășurat în condiții de organizare bune, ceea ce a făcut ca nivelul competiției să fie superior e- dițiilor precedente. Probele de galop ca și cele de trap-cacealcă, cursele de obstacole ca și cele de garduri, probele de fond ca și cele de tracțiune grea-căruță, au fost disputate cu multă ardoare. Și dacă ar trebui să spun care dintre ele mi-au plăcut mai mult, mi-ar fi foarte greu. Toate probele au fost interesante. Concurenții s-au pregătit intens în vederea acestor concursuri și au luptat cu multă pasiune pentru a ocupa un loc cît mai bun.Rezultate remarcabile au obținut reprezentanții regiunilor Constanța și București, care, de altfel, au cîștigat și cele mai multe probe. O frumoasă comportare a avut tânărul colectivist Ion Vizireanu, din gospodăria agricolă colectivă „Maxim Gorki", comuna Gh. Lazăr, raionul Slobozia, care a reușit să o- cupe primul loc în proba de galop, distanța 1.200 m. Această probă, la care au participat 10 concurenți s-a desfășurat în două serii. Pe primele două locuri în seria l-a s-au clasat concurenții Ion Bondoc (G.A.C. Maxim Gorki — comuna Gh. Lazăr) și Niță Nedelcu (G.A.S. Fetești), iar în seria a Il-a : Ion 
Vizireanu (G.A.C. Maxim Gorki) și 
Ion Mitei (comuna Tudora, raionul Rădăuți). Aceștia și-au disputat apoi întîietatea în finală, victoria revenind, la mare luptă, așa cum am arătat mai înainte, colectivistului Ion Vizireanu.Rezultate remarcabile au obținut și concurenții Ștefan Trandafir 
(G.A.S. Fetești), cîștigătorul cursei de sărituri peste garduri, Gheorghe 
Moldoveanu (G.A.S. Mangalia), învingător în proba de fond, docar cu un cal, desfășurată pe distanța de 20 km., Vasile Balof (IC.Z. Slobozia), clasat pe primul loc în seriaI- a, la proba de galop rezervată concurenților de la hergheliile de stat, None Drăghici (G.A.S. Mangalia), clasat pe primul loc în seriaII- a, la aceeași probă, Vasile Soare (G.A.C. Maxim Gorki) cîștigătorul 
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| ȚARAN! MUNCITORI!

ÎN GOSPODĂRIA VOASTRA I 
SE MAI GĂSESC OBIECTE | 
DIN FIER VECHI PE CARE I 

| NU LE MAI ÎNTREBUINȚAȚI |
| (brăzdare, greble, furci, lopeți ele.) |

Prin predarea lor către depozitele Intre- | 
j prinderii pentru COLECTAREA MET Al ELOR, | 
| contribuit! la fabricarea de noi mașini, utilaje | 
| și unelte agricole, cu ajutorul cărora veți exe- | 
| cuta mai ușor și mai bine muncile agricole și | 
| vă realizați un venit, contravaloarea fierului 1 
| vechi predat, achitindu-vbse imediat.
^iiiiiiiiiiiiiiiniiniiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiHiiiiiiiiiii^

probei de viteză, căruțe cu doi cai, 
Ion Nistor (G.A.S, Brebeni), învingător în proba de trap-cacealcă etc.O remarcă specială pot face și pentru tînărul concurent Cristache 

Sperlea (G.A.S. Fetești) care a concurat la mai multe probe, clasîn- du-se pe primele locuri, ca și pentru concurentul Dumitru Dănoaica (I.C.Z. Slobozia) care, de asemenea, a participat la mai multe probe și a ocupat locuri fruntașe. Acesta a reușit să stabilească și un nou record la proba de tracțiune grea, greutate progresivă,Iată numai o parte din numele concurenților care s-au remarcat la această competiție populară de călărie. Insă, lista acestora este cu mult mai numeroasă. Mai trebuie să pomenesc și de frumoasa demonstrație făcută cu docare cu 5 cai de muncitorii de la gospodăria agricolă de stat din comuna Sîmbăta de Jos, raionul Făgăraș. Apoi, trebuie să arăt că după terminarea concursurilor, o serie de călăreți fruntași din lotul republican au făcut demonstrații la probele de obstacole și dresaj,- dînd prilejul concurenților de la sate să cunoască noi elemente tehnice ale acestui sport.
CONDUCERILE G.A.S. Șl G.A.C. 
TREBUIE SA SPRIJINE ACTIVI

TATEA SPORTIVĂ LA SATEIn concluzie, se poate spune că aIlI-a ediție a Concursului popular 
republican de călărie a fost reușită. Participanții la această interesantă întrecere sportivă au avut asigurate cele mai optime condiții și s-au întors acasă, la locurile lor de muncă, cu amintiri frumoase și cu dorința de a continua să se pregătească mai bine, de a aplica la viitoarele competiții din experiența căpătată aici. Dar, mai trebuie să arăt ceva. La a- ceastă competiție au fost invitați și reprezentanți ai regiunilor Ploiești, Timișoara, Autonomă Maghiară, Galați, Iași, unde sînt numeroase gospodării agricole de stat și colective și numeroși tineri muncitori care practică călăria. Majoritatea a- cestor regiuni au fost prezente la competiția de anul trecut și au obținut rezultate bune. însă, anul a- cesta, deși au avut posibilități, au absentat de la competiție. De ce ? Fiindcă conducerile gospodăriilor a- gricole de stat și colective din regiunile respective nu s-au preocupat să trimită concurenții la competiție. Toate acestea trebuie să înțeleagă că statul nostru democrat- popular asigură tinerilor de la orașe și sate cele mai optime condiții ca să-și petreacă timpul liber în mod plăcut și util. Și concursul popular republican de călărie a fost organizat tocmai cu acest scop. De aceea, este necesar ca consiliile de conducere ale gospodăriilor agricole de stat și colective să privească cu mai mult interes și să sprijine activitatea sportivă a tinerilor din mediul sătesc.în încheiere, tov. C. Toader ne-a spus că Federația Romînă de călărie își propune pentru anul 1961 să organizeze împreună cu organele regionale și raionale ale U.C.F.S., o serie de competiții populare pe plan local. De asemenea, putem anunța o veste bună pentru pasionații sportului călare din Slobozia. Federația studiază în prezent posibilitățile de a organiza viitoarea ediție a concursului popular republican de călărie în orașul Slobozia.

M. LERESCU

G. A. S. ROSEȚI j livrează pomi fructiferi:} meri, piersici, gutui, j cireși, vișini, caiși î și pruni ț
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Livrarea se face 
pe bază de comandă =

Doritorii se vor adresa i 
Peoinierii G. A. S. - ului ț 
Roseți—raion Călărași \ 
— regiunea București j
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